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در پی انتشار حواشی اخیر صحبت های مرجانه گلچین؛

ترور خبری
تیترهاي خاص، اســتفاده از عکس هاي توجه برانگیز و انتشــار اخبار جنجالي از جمله مواردی اســت که در حوزه رســانه، مخاطبان بســیاری 
دارد و همــه ما علی الخصوص در نشــریات زرد و صفحات مجازی به دفعات با آن مواجه شــده ایم. بدون تردید تاکید بر اخبار تحریف شــده و 
گاها کذب و انتشــار آن در فضای رســانه ای و بالتبع مجازی، ناعادلانه ترین فعالیت یک رســانه اســت. با این تفاســیر، اســتفاده غیرمشروع 
از ژورنالیســم و دوري از اخــاق حرفــه اي روزنامه نگاري، اصلي ترین مشــخصه اي اســت کــه امروز بــه روزنامه نگاري زرد داده مي شــود. 
امروزه رســانه زرد به رســانه اي گفته مي شــود که با اســتفاده از روش هاي عوام گرایانه مي کوشــد، مخاطبان بیشــتري جــذب کند. بي آنکه 
دغدغــه انتقال اطاعات درســت، مصلحت هاي عمومي، تــوازن و بي طرفي و ســود و زیان اجتماعي و اخاقي آن را داشــته باشــد.صفحه5

در نامه یک اندیشکده به معاون رئیس جمهور مطرح شد:

تنها ۷ میلیون نفر مشمول برق رایگان می شوند

چطور »کمبود پزشک« جان پزشکان را می گیرد؟

سومین بوستان بانوان تا پایان امسال

لازم است مدتی در کشور نظام پارلمانی حاکم شود

گزارش آژانس بین المللی انرژی اتمی شکست دیگری را به آمریکا تحمیل کرد

عقد قرارداد دو ساله با دروازه بان مطرح تراکتور

بمب اول ترکید؛ مظاهری در تور استقلال
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منتفی شدن انتقال پرونده ایران از 
شورای حکام به شورای امنیت

افشار سلیمانی
گزارش تازه مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی نشــان می دهد که ذخائر اورانیوم ایران 

تا 10 برابر از حد توافق شده در برجام افزایش یافته است.
این گزارش در حالی منتشر می شود که جمهوری اسلامی ایران شاهد خروج ایالات متحده 
آمریــکا از برجام، اعمال مجدد تحریم ها و همچنین ناتوانی کشــورهای اروپایی در اجرای 
تعهداتشان بوده است. در نتیجه این تحولات تهران در چارچوب توافق هسته ای و مفاد آن 
گام های پنج گانه ای را به منظور کاهش تعهدات برجامی برداشت. ایران همچنین به طرف 
های برجام اطمینان داد که در صورت اجرایی شدن این توافق به سرعت کاهش تعهدات را 
لغو و بار دیگر به طور کامل آن را از ســر خواهد گرفت. حتی قبل از بازدید بازرســان آژانس 
ایران همواره گزارشــات دقیقی را در خصوص فعالیت های خود اعم از ســطح غنی سازی، 
میزان آب ســنگین و غیره اعلام می کرد. گزارش جدید آژانس نیز بر اساس مشاهدات این 
ســازمان و امکانی است که ایران آن را فراهم کرده است. در سفر اخیر رافائل گروسی مدیر 
کل آژانــس بین المللی انرژی اتمی نیز شــاهد روند مثبتی و مفیــد همکاری های تهران و 
آژانس بودیم که متعاقبا بیانیه ای صادر شــد و دسترسی دو مکان مورد نظر برای آژانس به 
منظور بازدید از آن فراهم شــد. ایران به هر حال می بایســت در نهایت همین مســیر را در 
راه تعامل با آژانس در پیش می گرفت تا مانع نزدیک شــدن و همســویی آژانس با آمریکا و  
کشورهای عضو برجام می شد. با توازنی که ایران برقرار کرد خوشبختانه احتمال رفتن پرونده 

ایران از شورای حکام به شورای امنیت نیز منتفی شد.
 با این حال در پی گزارش جدید آژانس شــاهد موضع گیری کشــورهای عضو برجام نبوده 
ایم. علی رغم فرافکنی ها درباره ذخائر اورانیوم ایران، بعید به نظر می رســد که شاهد انتقاد 
کشورهای اروپایی باشیم، چرا که جمهوری اسلامی ایران از قبل همه طرف های برجام را از 
تصمیمات خود آگاه ساخته و جزئیات کاهش تعهدات برجامی در موضوعاتی مانند غنی سازی 
و درصد آن را نیز به وضوح اعلام کرده است. اگر هم شاهد موضع گیری باشیم این کشورها 
بار دیگر از ایران خواهند خواست تا به تعهداتش در برجام برگردد؛ در غیر این صورت شاهد 
اقدامی از ســوی آنها نخواهیم بود. به خصوص در این شرایط که انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا در تاریخ ســوم نوامبر نیز نزدیک بوده و این کشــورها منتظر نتایج آن هستند. رأی 
ممتنع آنها در جلسه شورای امنیت نیز بر گرفته از همین واقعیت است و آنها را ناچار می سازد 
که تا زمان برگزاری انتخابات حد وســط را رعایت کنند. موضوع در خصوص دو کشور چین 
و روسیه نیز به همین شکل است. به نظر می رسد که روسیه تمایل به پیروزی مجدد ترامپ 
دارد؛ اما این در حالی است که چین و کشورهای اروپایی مایل به تحقق چنین امری نیستند.
در این بین شــاهد بودیم که ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روســیه خواســتار برگزاری یک 
نشست آنلاین با حضور 5 عضو دائم شورای امنیت و همچنین آلمان و ایران شد که بعدها با 
مخالفت ایران و آمریکا روبرو شد. چنین درخواستی به خوبی نشان می دهد که حتی روسیه 
حل تنش ها و رســیدن به نتیجه را در گروی مذاکره تهران و واشــنگتن می داند. از طرفی 
وضعیــت کنونی نیز بــه دوره قبل از تصویب برجام شــباهت دارد و قطعنامه های تحریمی 
متعددی وجود داشــت که در نهایت مذاکرات با 1+5 شــکل گرفت که در این قالب نیز در 
نهایت تهران با واشــنگتن وارد مذاکره شد. طرف های برجام نیز راه حل موجود را مذاکره با 
آمریکا می دانند و به نوعی اعلام می کنند که با وجود تلاش های زیاد کاری از دستشان بر 
نمی آید. از همین رو شــاهد هستیم که به جز بیانیه ها و حمایت های سیاسی اتفاق دیگر و 

پیشرفت تازه ای حاصل نمی شود.
بنابراین پیش بینی می شــود که چنین وضعیتی تا انتخابات نوامبر ادامه خواهد داشت و پس 
از مشــخص شدن نتایج مسائل روشن تر خواهند شد و در این شرایط می توان چشم اندازی 
را متصور بود. سیاست های کلان آمریکا در قبال ایران در حزب جمهوری خواه و دموکرات 
رویه یکســانی دارند؛ اما این روندهای تاکتیکی هستند که تأثیرگذار خواهند بود. اگر مجددا 
دونالد ترامپ پیروز شــود بیشــتر شمشیر را از رو خواهد بســت. اگر جوبایدن نیز برنده شود 

تاکتیک ها ثابت خواهند بود اما با روندهایی کم تنش زاتر و معوقلانه تر.

سوژه

عاملان خرابکاری نطنز شناسایی شدند 
سخنگوی سازمان انرژی اتمی گفت: عوامل خرابکاری در حادثه نطنز توسط نیروهای امنیتی 

شناسایی شدند.
انتخاب نوشــت: بهروز کمالوندی در همین رابطه در گفت و گویی تلویزیونی افزود: تا الان 
جمهوری اســلامی ایران موفق بوده و غیر از بازرســی ها ما بارها حملات سایبری داشتیم و 

آنها را دفع کردیم.
وی با بیان اینکه تعداد زیادی خرابکاری های صنعتی داشــتیم، گفت: ما یک نمایشگاه داریم 
از تعداد زیادی از این مواردی که کشــف کردیم، همه این ها مواردی نیست که بخواهیم به 

بازرس ها نسبت بدهیم اما ممکن است بازرس هم عامل باشد.
کمالونــدی همچنین گفت: باید مراقبت کنیم و مراقبت خوبی هم شــده اســت و می توانیم 

بگوییم اشراف کاملی هست که در چند وقت گذشته نمونه های آن را دیدید و شنیدید.
کمالوندی ادامه داد: در عین حال اتفاقی که در نطنز افتاد متأســفانه اتفاقی اســت که جنبه 
خرابکاری دارد و البته این مســاله را ســازمان های امنیتی ما باید دقیق بررسی کنند و قرار 

هم بر این بوده که آنها در این باره اظهار نظر کنند و در حال ادامه تحقیقات خود هستند.
معاون سازمان انرژی اتمی گفت: تا جایی که ما اطلاع داریم عوامل را کشف کردند و دلایل 
را هم می دانند، روش و چگونگی را هم می دانند، یعنی نســبت به این موضوع اشــراف دارند 
اما اینکه جزئیات آن چیســت ما اطلاع نداریم اگر چه تا اندازه ای به ما گفته شــده ولی به 
این دلیل که موضوع در دســت بررســی و پیگیری است، از اینکه بیشتر در این باره صحبت 

کنیم معذوریم.

پایبندی ایران به تعهداش با آژانس بین المللی انرژی اتمی 

اثرات سیاسی یک گزارش
بر پایه تازه ترین گزارش 
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آژانــس بین المللــی 
انــرژی اتمی ذخیره 
شــده  غنی  اورانیوم 
حد  برابر   10 از  ایران 
مجاز فراتر رفته اســت. 
می گوید  گــزارش  این 
یکی  از  آژانس  بازرسان 
مــورد  ســایت  دو  از 
مناقشــه ایــران بازدید 
آژانــس  کرده انــد. 
بین المللــی انرژی اتمــی عصر جمعه 15 
شهریور )چهارم سپتامبر( تازه ترین گزارش 
خــود از نظارت بر فعالیت های هســته ای 
ایران مطابق برنامه جامع اقدام مشــترک 
)برجام( را در اختیار اعضای شورای حکام 
قرار داد. براساس اعلام رسانه های غربی؛ 
در گزارش آژانس تصریح شده میزان این 
ذخایر در حال حاضر 2015 کیلوگرم است 
که نســبت به گزارش فصل قبل این نهاد 
بین المللــی 534 کیلوگــرم افزایش یافته 
اســت. در این گزارش تصریح شده میزان 
ذخائر آب سنگین ایران به کمتر از 130 تن 
رســیده  که میزان ذخائر مجاز برای این 
مواد ذیل توافق هســته ای برجام اســت. 
بدین ترتیب میزان ذخائر آب سنگین ایران 
برای اولین بار بعد از اعلام کاهش تعهدات 
این کشــور به مفاد توافق هســته ای در 
محدوده مجاز در برجام قرار گرفته اســت. 
مسئله دیگر در گزارش این نهاد بین المللی، 
اجازه ایران برای دسترســی به 2 ســایت 
اســت. آژانس در گزارش خود اعلام کرده 
که ایران اجازه دسترسی به یکی از این دو 
ســایت برای نمونه برداری های محیطی را 
داده اســت. آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفته بازرس های این سازمان طی روز های 
آینده در ماه ســپتامبر و در تاریخی که بر 
ســر آن با ایران توافق حاصل شــده، از 
سایت دیگر هم دیدن کرده و نمونه برداری 
انجام خواهند داد. »کاظم غریب آبادی«، 
سفیر و نماینده دائم ایران نزد سازمان های 

بین المللی در وین روز جمعه با اشــاره به 
انتشار گزارش مدیرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی در رابطه با موافقتنامه پادمان 
NPT با جمهوری اســلامی ایران، اظهار 
کرد: »این گزارش از دو بعد دارای اهمیت 
و قابل ارزیابی اســت، از لحاظ شکلی، این 
گزارش به تحولات و پیشرفت های روابط 
و همکاری بین جمهوری اسلامی ایران و 
آژانس طی ســه ماه گذشــته می پردازد و 
حاکی از تعامل سازنده و محتوایی دو طرف 

در ایــن مدت برای رســیدن به یک فهم 
مشــترک و یافتن راه حلی برای مســائل 
مطرح می باشد. از لحاظ محتوایی نیز این 
گزارش صریحا با ترسیم تصویری روشن از 
وضعیــت کنونی همکاری هــا، دورنمای 
مثبت و سازنده ای را در روابط بین ایران و 
آژانس ترســیم می کند کــه انتظار می رود 
مورد اســتقبال اکثریت قاطع کشــور های 
عضو آژانس و شــورای حکام واقع شود.« 
آژانس  مدیــرکل  رافائل گروســی،  اخیرا 
بین المللی انرژی اتمی در راس هیاتی برای 
دیداری دو روزه با مقام های ارشد جمهوری 
اسلامی به تهران سفر کرد، او با حضور در 
ســازمان انرژی اتمی ایران بــا علی اکبر 
صالحــی دیــدار و گفتگو کرد. گروســی 
همچنین با دیگر مقام های کشور نیز دیدار 
کرد. این ســفر آغاز دور جدیدی از روابط 
ایران و آژانس ارزیابی شــده است. در کنار 
گزارش آژانــس، تحولات دیگری هم رخ 

داده کــه می توانــد بر وضعیت مســئله 
هســته ای ایران اثر گذار باشد. آمریکا در 
تلاش است هر طور شده مکانیسم ماشه را 
در توافق برجام فعــال کند و تحریم های 
بین المللی را برگرداند. اتحادیه اروپا، چین 
و روســیه مخالف این اقدام هستند. روسیه 
حتی پیشــنهاد میانجیگــری برای گفتگو 
میــان ایران و آمریکا ارائه کرده که البته با 
مخالفت ایران روبه رو شــده است. محمود 

واعظــی رئیــس دفتر رئیــس جمهوری 
مذاکره  انجام  برای  روســیه  میانجی گری 
بین ایران و آمریــکا را رد کرد و گفت که 

»ما با آمریکایی ها بنای مذاکره نداریم.«
بــه گفته واعظــی تنها راه این اســت که 
»آمریکایی هــا بــه برجــام برگردند و در 
چارچــوب برجام صحبت کنند. »ســرگی 
لاوروف، وزیــر امــور خارجه روســیه روز 
سه شــنبه 11 شهریور ماه از آمادگی مسکو 
برای ایجاد شرایط و حمایت از گفتگو بین 
ایــران و آمریکا خبــر داده بود. اما گزارش 
آژانــس در مجموع مثبت اســت و تصریح 
می کند ایران برجام را اجرا کرده اســت. در 
مورد افزایش ســطح غنی سازی هم پیشتر 
اعلام شــده بوده و زیر نظر آژانس اســت 
و درصد بالایی هم نیســت. قرار بود ایران 
3.63 درصد غنی سازی کند حالا 4.5 درصد 
غنی ســازی می کند. آژانس می گوید ذخایر 
اورانیوم غنی شــده ایران ده برابر ســقف 

تعیین شده در برجام است. این موارد نقض 
فاحش برجام محســوب نمی شود. از طرف 
دیگر این نقض برجام عمل واکنشــی بوده 
در برابر نقض توافق از سوی طرفین دیگر 
آن. نکته مهم این اســت که ایران به تمام 
تعهداتش با آژانس پایبند بوده است. گزارش 
آژانس می گوید که از یکی از ســایت های 
مــورد اختــلاف نمونه برداری کــرده و از 
ســایت دوم نیز در ماه جاری نمونه برداری 
می کند. معمولا ســه ماه طول می کشد تا 

نتایج این نمونه برداری ها اعلام شود. این 
موارد نشان می دهد که فضای مثبتی میان 
و ایــران و آژانس وجود دارد. در شــرایط 
فعلی واقعا به نفع ایران و آژانس اســت که 
همکاری ها ادامه یابد. این همکاری بهانه 
را از آمریکا، رژیم صهیونیستی ، عربستان 
و ... برای فشار علیه ایران می گیرد و اجازه 
نمی دهد که آن ها به اهدافشان برسند. این 
موضوع برای آژانس هــم اهمیت دارد به 
این دلیل که ایران گسترده ترین و بیشترین 
ســطح بازرســی را پذیرفته و نمونه ای از 
یک همــکاری موفق برای آژانس اســت 
و از دســت دادن چنیــن نظارتی عملا به 
آژانس لطمه می زند. بعد از ســفر گروسی 
به تهران دور جدیــدی از همکاری میان 
ایران و آژانس آغاز شــده است که باعث 
می شود بهانه از دســت طرف های ایران 
گرفته شــود. این گزارش اثرات سیاســی 
تاثیرگذاری دارد. اولین تاثیر آن در نشست 

شــورای حکام اســت. وقتی این گزارش 
مثبت اســت، شــورای حکام هم قطعنامه 
جدیدی صادر نمی کنــد و یا اینکه پرونده 
ایران را به شــورای امنیت ارجاع نمی دهد. 
بهتر است مســائل در چهارچوب ایران و 
آژانس حل شــود و به شورای امنیت نرود 
چراکه اگــر اختلافات به شــورای امنیت 
برود، ممکن است کل همکاری های ایران 
و آژانس متوقف شــود. دومیــن تاثیر این 
گــزارش روی ادامه همکاری های ایران با 
روســیه، چین و اتحادیه اروپاست. چراکه 
آن ها هم با حساســیت این همکاری ها را 
دنبــال می کنند. مادامی که ایران با آژانس 
همکاری می کنــد، می تواند روی حمایت 
چین و روسیه هم حساب کند. این کشور ها 
به خاطر همکاری ایران و آژانس است که 
از ایران حمایت می کنند در غیر اینصورت 
مثل ســال های 85 و 86 بــه قطعنامه ها 
رای مثبت می دادند. حــالا که رای منفی 
می دهنــد به خاطــر همکاری های مداوم 
ایران و آژانس است و اینکه ایران بهانه ای 
به طرف مقابــل نمی دهد. ایــن گزارش 
همچنین به رفع تنش احتمالی میان ایران 
و اتحادیــه اروپا هم کمک می کند و باعث 
می شــود اروپــا در برابر خواســت آمریکا 
برای بازگرداندن مکانیســم ماشه مقاومت 
کند. اگر کشور های دیگر همکاری نکنند، 
مکانیسم ماشه هیچ کارایی نخواهد داشت. 
بازگشــت قطعنامه ها زمانی رخ خواهد داد 
که شــورای امنیت تشــکیل جلسه دهد و 
اعضا همکاری کنند. از 15 عضو شــورای 
امنیت 13 کشور مخالف این روند هستند؛ 
بنابرایــن آمریــکا در این زمینــه کاری 
نمی توانــد انجام دهــد. حداکثر کاری که 
می توانــد انجام دهد اجــرای تحریم های 
ثانویه اســت که آن هم موضــوع تازه ای 
نیســت. آمریکا می داند مکانیســم ماشه 
بدون همکاری اعضای شــورای امنیت به 
ویژه روســیه، چیــن و اتحادیه اروپا عملا 
امکانپذیر نیســت؛ بنابراین فقــط از نظر 

تبلیغاتی شعار هایی می دهد.

یادداشت

گزارش آژانس می گوید که از یکی از سایت های مورد اختلاف نمونه برداری کرده و از 
سایت دوم نیز در ماه جاری نمونه برداری می کند. معمولا سه ماه طول می کشد تا نتایج 
این نمونه برداری ها اعلام شود. این موارد نشان می دهد که فضای مثبتی میان و ایران و 
آژانس وجود دارد. در شرایط فعلی به نفع ایران و آژانس است که همکاری ها ادامه یابد. 
این همکاری بهانه را از آمریکا، رژیم صهیونیستی، عربستان و ... برای فشار علیه ایران 

می گیرد

,,

گزارش آژانس بین المللی انرژی اتمی شکست دیگری را به آمریکا تحمیل کرد

لازم است مدتی در کشور نظام پارلمانی حاکم شود

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان 
اینکه آمریکایی ها یک شکســت را در شورای امنیت مقابل 
ایران متحمل شدند، بیان کرد: آن ها می خواستند روابط ایران 
با آژانس را دچار چالش کنند، اما گزارش اخیر آژانس شکست 
دیگری را بــه آمریکا تحمیل کرد.جلیل رحیمی جهان آبادی 
در خصوص گزارش اخیــر آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
خصوص فعالیت های هســته ای ایران، اظهار داشــت: ایران 
در طی ســال های اخیر عضو فعال و موثر آژانس بین المللی 
انرژی اتمی بوده است.عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شــورای اســلامی بیان کرد: علیرغم همه 
فضاســازی هایی که علیه برنامه هســته ای ایران انجام شد، 
دیپلماســی و برجام سبب شد تا شــفافیت و حقانیت برنامه 

هسته ای ایران برای همگان مشخص شود.
بعد از خروج آمریکایی ها از برجام، موجی از فعالیت های 

تخریبی علیه ایران آغاز شد
وی افزود: بعد از خروج آمریکایی ها از برجام، موج جدیدی از 

فعالیت های تخریبی علیه ایران آغاز شده بود و مدعی بودند 
که  ایران فعالیت های غیرشــفافی در حوزه برنامه هسته ای 

خود دارد.
رحیمــی جهان آبادی گفت: گزارش و بازدید اخیر بازرســان 
آژانس بین المللی آژانس بین المللــی انرژی اتمی، از نقاطی 
که مورد درخواســت آن ها بود، نشــان می دهد که ایران در 
تعاملات با آژانس روابط فوق العاده حســنه و شفافی را دنبال 
می کند و آنچه که مشــکل ســاز بوده، خروج آمریکایی ها 

بوده است.
عدم رعایت مفاد برجام از سوی ایران به دلیل عدم اجرای 

تعهدات کشورهای اروپایی و آمریکا در برجام است
نماینده مردم تربت جام، تایباد و باخرز در مجلس شــورای 
اســلامی ادامه داد: اگر ایران فعالیتــی را در قالب برجام 
انجام نمی دهد از جمله ذخیره سازی اورانیوم غنی سازی 
شــده بیش از حدی که در برجام تعیین شــده، به دلیل 
عدم اجرای تعهدات از ســوی طرف های مقابل اســت و 

آژانــس بین المللی انرژی اتمی نیز به خوبی مطلع اســت 
که غربی ها، به ویژه آمریکایی ها مشــکلات این چنین را 
در مســیر برجام به وجود آورده اند.وی افزود: گزارش اخیر 
آژانس و بازدید بازرسان این نهاد بین المللی نشان می دهد 
که روابط ایران با آژانس و دیپلماســی هســته ای مسیر 
موفقیت آمیــزی را طی می کند و این شــرایط به کاهش 
فشارها و کاهش فضای منفی که آمریکایی ها علیه ایران 

ایجاد کرده اند، کمک می کند.
عضو کمیســیون امنیــت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
شورای اسلامی گفت: آمریکایی ها یک شکست را در شورای 
امنیت مقابل ایران متحمل شــدند و می خواســتند آژانس را 
دچار چالــش کنند، آن ها فکر می کردند شــاید ایران چنین 
دسترســی هایی را به آژانس ندهد اما ایران وارد چالش نشد 
و بازدید آژانس تبعاتی نداشــت و گزارشی علیه ایران منتشر 
نشــد. این شــرایط نشــان می دهد که آمریکایی ها باز هم 

شکست در مقابله با ایران شکست خورده اند.

نائب رییس مجلس شــورای اســلامی گفت: به نظر 
می رســد لازم است که در کشور مدتی طولانی نظام 

پارلمانی حاکم شود.
ایسنا نوشــت: سیدامیرحسین قاضی زاده با بیان اینکه 
درحال حاضر مشــکلات زیادی در پاسخگوســازی 
مســئولان وجود دارد و باید اقدامات جدی تری انجام 
شــود، ادامه داد: نظام ما یک نظام ریاستی است، باید 
برای برای پاسخگو کردن مسئولان باتوجه به توزیع 
اختیارات در کشور فکری جدی کرد که نیازمند برنامه 

های بنیادی تر است.
وی بــا اشــاره بــه اینکه یــک نظر این اســت که 

نخســت وزیری را احیا کنیم تا مجلس بتواند دولت را 
رصد کند، افزود: مجلس اکنون نمی تواند بســیاری از 
برنامه های دولت را رصد کند، رییس جمهور نیز یک 
فرد برخاســته از آرای مردم است و نمیتوان به راحتی 
به سراغش رفت زیرا یک نماد سیاسی است، وقت آن 
اســت که گفت وگو برای پاسخگوسازی کابینه انجام 

شود.
نماینــده مردم مشــهد و کلات در مجلس شــورای 
اســلامی تصریح کرد:  به نظر می رسد لازم است که 
در کشــور مدتی طولانی نظام پارلمانی حاکم شــود. 
کابینه را میتوان بارها ساقط کرد، بعد از جنگ جهانی 

دوم یک حزب 50 ســال بر ژاپــن حکومت کرد اما 
میانگین عمر کابینه هایش کمتر از دو سال بود. ما نیاز 
داریم در موقع لزوم ســریعا افراد را عوض کنیم اما با 
شرایط کنونی اگر سراغ هرکسی برویم بحران سیاسی 

ایجاد می شود.
قاضی زاده در پاسخ به اینکه مجلس هم اکنون نیز به 
خوبی نمیتواند از ابزار سوال و استیضاح استفاده کند، 
گفت: این مساله به این خاطر است که اکنون ما سراغ 
هر وزیری برویم یک برخورد با رییس جمهور صورت 
می گیرد، اما اگر کابینه در اختیار نخست وزیر منصوب 

مجلس باشد این فرسایش ها وجود نخواهد داشت.

مفقودی

ســند - برگ سبز و فاکتور فروش خودرو سواری پراید مدل 1383 به شماره پلاک 32 ایران 
182 ل 14  به شماره موتور 00952031 و شماره شاسی S1412283350378 مربوط به سید 

کاظم موسوی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

سند موتور سیکلت سیستم سیمرغ تیپ 125CDI مدل 1389 به شماره پلاک 92264 – 775 
به شــماره موتور 157FM11089826 و شــماره تنه NB4**15A8987126 مربوط به امیر 

علی زاده مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ سبز موتور ســیکلت سیستم احسان تیپ 125RD مدل 1395 به شماره پلاک 41164 
– 776 به شماره موتور 0120N2N917578 و شماره تنه N2N**125G9551058مربوط به 

محمد بوری آبادی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ سبز خودرو ســواری لیفان تیپ 820AT مدل 1395 به شماره پلاک 32 ایران 858 ن 
 NAKNH4624GB100844 و شماره شاسی LF489Q150700071 94  به شــماره موتور

مربوط به علی شربتیان مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 سه برگ ســند موتور سیکلت پیشتاز مشکی مدل 1395 به شماره پلاک 79967 – 776 به 
شماره شاسی NEG***A9505353CN3 و شماره موتور 0124NG439824 مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ ســبز خودرو تریلی کشنده اسکانیا مدل 1395 به شماره پلاک 42 ایران 977 ع 42  به 
شماره موتور DC13103L018254499 و شماره شاسی NACG9X200F3867344 به نام 

غلام نبی یعقوبی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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یک کارشناس بورس:
اگر دلهره مردم در مورد بورس کاهش یابد، بازار برمی گردد

یـک کارشـناس بورس گفـت: بسـیاری از سـهم ها در بازار، 
بـه منطقـه اشـباع فـروش رسـیده اند و بسـیاری از آنـان در 
یـک تـا دو روز آینـده بـه ایـن منطقـه خواهنـد رسـید. اگر 
مـردم از دلهـره ای که در بین آن ها ایجاد شـده، دور شـوند، 

ممکن اسـت بـازار مقـداری برگردد.
بـه گزارش »صبح امـروز« و به نقل از ایسـنا، محمدابراهیم 
احمـدی در خصـوص علـل کاهـش شـاخص بـورس اظهار 
کـرد: یکی از دلایل افت شـاخص بازار بـورس در هفته های 
گذشـته، فـروش سـهم های مختلـف سـهامداران حقوقـی 
اسـت. علـت اینکه عـده ای تصـور می کردند بازار بـه تعادل 
می رسـد، این بـود که در دو هفتـه اخیر سـهامداران حقوقی 
برخـی مواقـع مجـددا بـه بـازار ورود پیـدا می کردنـد و این 
حجـم از خریـد آنان، ایـن امیـدواری را ایجاد کـرده  بود که 

شـرایط تغییـر می کند.
بـه گفتـه وی دلیـل دیگر چنیـن افتی، این بود که شـاخص 
بـه محـدوده مقاومـت برخـورد کـرد. بـا توجـه بـه هیجـان 
فـروش مـردم، مهـار صف هـا کار سـخت تری  بـوده و برای 
مهـار ایـن حجم صف، سـرمایه سـنگینی لازم اسـت که در 
حالـت عـادی به  جز سـهامداران حقوقی، چـه آن ها که مورد 
حمایـت دولـت بـوده و چـه آن ها کـه تقریبا سـرمایه گذاران 
را  صف هـا  ایـن  حجـم  نمی تـوان  هسـتند،  کوچکتـری 
کاهـش داد و سـرمایه حقیقـی قـادر بـه جمع کـردن چنیـن 

صف هایـی نیسـت.

ایـن کارشـناس بـورس تاکیـد کـرد: متاسـفانه نبـود علـم 
بـه  روز  هـر  مـردم،  تصمیم گرفتـن  هیجانـی  همچنیـن  و 
مشـکل موجـود دامـن می زنـد. از سـویی دیگـر تبلیغـات 
دروغیـن بسـیاری از کانال هـای تلگرامـی کـه به خودشـان 
تبریـک  در سـهمی  بابـت سـرمایه گذاری  و همراهانشـان 
می گوینـد، مـردم را متوقـع کـرده؛ در نتیجـه منفـی بـودن 

بـازار را برنمی تابنـد. چنـد روزه 
باید پیش از ورود سهامداران حقوقی به بورس ، آرامش 

روانی به مردم داده  شود
احمـدی بـا بیـان اینکـه »می تـوان بـا  سـهامداران حقوقی  
تفاهم نامـه ای در جهـت کاهـش التهـاب بازار بـورس منعقد 
کـرد، امـا ابتـدا بایـد هیجـان فـروش را از بین بـرد« گفت: 
پیـش از ایـن تبلیغـات دولـت و شـعار حمایـت و صیانـت از 
بـازار باعـث می شـد تـا مـردم حتـی در روزهای منفـی این 
بـازار، مقـداری صبورتر باشـند، اما سـکوت فعلی باعث شـد 
تـا صبـری را که داشـتند از دسـت بدهند و به دنبال مسـئله 
سـهامداری نرونـد. نیـاز اسـت تا پیـش از ورود سـهامداران 

حقوقـی ، آرامـش روانی بـه مردم داده  شـود.
بـه گفتـه وی از طرفی سـرمایه گذاری سـهامداران حقوقی، 
معنـای چندانـی نـدارد. زمانـی کـه سـهامدار حقوقـی سـود 
زیـادی از ایـن بـازار بـه دسـت آورده، سـهم های خـود را 
را  ایـن شـرکت ها  دوبـاره  اینکـه  کـرده ،  فـرار  و  فروختـه 
مجبـور بـه خریـد از این بـازار کنیم، کاری عجیـب و توقعی 

زیـادی اسـت. راه درسـت تر طی کـردن ایـن مسـیر افزایش 
علـم و آگاهـی مـردم اسـت تـا دوبـاره چنیـن مشـکلاتی 
تکـرار نشـود؛ زیـرا بـا فـرض حضـور مجـدد سـهامداران 
حقوقـی در بـازار، بـاز هـم پـس از مدتـی جمـع آوری سـود 
بـه فکـر فـروش می افتنـد. ایـن کارشـناس بـورس توضیح 
داد: ایـن روش، چرخـه معیوبـی اسـت کـه متاسـفانه هر بار 
کـه شـاخص دچار مشـکلی می شـود، با همین روش سـعی 
می کننـد تـا بـازار را بـه حالـت عـادی برگرداننـد، امـا در 
وضعیـت کنونـی بـا چنین روشـی بـه مشـکل برمی خوریم، 
فـروش دسـته جمعی شـکل گرفتـه و پـس از آن ریـزش 

شـدید و عواقـب بعـدی آن را در پـی خواهـد داشـت.
احمـدی در خصـوص پیش بینـی خـود از بـازار بـورس در 
هفتـه آینـده عنـوان کـرد: بسـیاری از سـهم ها در بـازار، به 
منطقـه اشـباع فروش رسـیده اند و بسـیاری از آنـان در یک 
تـا دو روز آینـده بـه این منطقه خواهند رسـید. اگـر مردم از 
دلهـره ای کـه در بیـن آن هـا ایجاد شـده، دور شـوند ممکن 

اسـت بـازار مقـداری برگردد
افت شاخص بورس، بر خرید سهام دارا دوم تاثیر 

گذاشته و می گذارد
ایـن کارشـناس بـورس بـا اشـاره بـه تاثیـر التهـاب بـازار 
بـورس بـر اسـتقبال از خریـد سـهام دارا دوم گفـت: قطعـا 
افت شـاخص بورس، بر خرید سـهام دارا دوم تاثیر گذاشـته 
و می گـذارد. زمانـی کـه وضعیـت بـازار بـورس مبهم اسـت 

و مال باختـگان بسـیار زیـادی داریـم، عـدم رغبت مـردم به 
خریـد ایـن سـهم ها امـری طبیعـی اسـت . 

بـه گفتـه احمـدی در چنیـن شـرایطی اینکـه دولـت تصور 
کنـد، می توانـد بـا فـروش امـوال خـود تامیـن مالـی نماید، 
توقـع خوبـی نیسـت. اسـتقبال مـردم در حـال حاضـر بـه 
حداقل ممکن رسـیده  اسـت. برای پذیره نویسـی سـهام دارا 
دوم تـا 19 شـهریور مهلـت باقـی بـوده و بسـیاری از افـراد 
حرفـه ای ایـن بـازار نیز ترجیـح می دهند تا تاریـخ 17 یا 18 
شـهریور مـاه صبرکنند و منتظر شـوند تـا ببینند بـرای بازار 

اتفاقـی می افتد. چـه 
ایـن کارشـناس بـورس افزود: این سـناریو سـاده اسـت که 
حجـم زیـادی از پـول را وارد جامعـه کـرده و نقدینگی مورد 
نیـاز را بـرای انجـام امـور و پرداخت حقوق کارکنان و سـایر 
مـوارد فراهـم کنند. این نقدینگـی به شـکل ویرانگری وارد 
اقتصـاد کشـور می شـود و همه بازارهـا را متلاطـم می کند. 
نقدینگـی  کنتـرل  بـرای  دولـت  اقـدام  خصـوص  در  وی 
تصریـح کـرد: اگـر ایـن پول هـا از بـورس خـارج می شـد، 
اتفـاق بـدی می افتـاد؛ بنابرایـن دولـت بـرای راحتـی کار 
خـود و از بیـن  بـردن دغدغـه ایـن موضـوع، با ایـن حرکت 
مشـخص و هوشـمندانه، 50 درصـد نقدینگـی در بـورس و 
همچنیـن تـوان خریـد و خروج مـردم در این بـازار را از بین 
می بـرد و کاری می کنـد تـا سـهام داران امید داشـته  باشـند 

تـا شـاید روزی قیمت هـا بازگـردد.

امکان دریافت صورتحساب تلفن ثابت با 
کد دستوری

شــرکت مخابرات ایران از امکان دریافت صورتحساب تلفن ثابت از طریق شماره گیری 
کد دستوری #2020 خبر داد.

به گزارش»صبح امروز« و  به نقل از شرکت مخابرات ایران، محمدرضا بیدخام مدیرکل 
ارتباطات و امور بین الملل این شــرکت گفت: همه مشــترکین تلفن همراه می توانند از 
طریق شــماره گیری کد #2020* و ثبت شــماره تلفن همراه خود، نسبت به دریافت 

صورت حساب تلفن ثابت اقدام و آن را پرداخت کنند.
به گفته وی امکان ثبت شماره همراه به منظور دریافت پیامکی صورتحساب تلفن ثابت 
فراهم اســت. تمام مشــتریان تلفن ثابت در سراسر کشور می توانند با وارد کردن شماره 
تلفن همراه متعلق به خود از ســایر خدمات سامانه #2020 شامل پرداخت قبوض تلفن 
ثابــت، ثبت خرابی تلفن ثابــت و پیگیری آن، پیش ثبت نام اینترنت پرســرعت، خرید 
ترافیک اینترنت پرســرعت، اســتعلام مانده اعتبار اینترنت پرسرعت و شارژ کارت تلفن 

همگانی بهره مند شوند.
مدیرکل ارتباطات و امور بی  الملل شرکت مخابرات ایران گفت: تمام مشتریان می توانند 
جهت جلوگیری از قطع ارتباط تلفن ثابت، قبوض خود را از طریق سامانه تلفنی 2000 یا 
وب ســایت شرکت مخابرات ایران به آدرس www.tci.ir و یا کد دستوری ستاره 2020 

مربع پرداخت کنند.

 آذری جهرمی: ارائه اینترنت رایگان برای
 600 هزار معلم

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: فروردین ماه امســال بســته 20 گیگ اینترنت 
رایگان برای معلم ها تعریف کردیم و قصد داریم این بسته را برای 600 هزار معلم دوباره 
فعال کنیم. محمدجواد آذری جهرمی، روز یکشــنبه درباره اینترنت رایگان دانش آموزان 
گفت: تخصیص بســته اینترنت رایگان برای آموزش مجازی دانش آموزان از شنبه آغاز 
شده است. باتوجه به مجموعه  سایت هایی که وزارت آموزش و پرورش مشخص می کند، 
برای دانش آموزان بسته ماهانه ای تعریف می شود که در آن بسته، دانش آموزان می توانند 
از ظرفیت آموزش مجازی به صورت رایگان اســتفاده کنند. بســته ای فراتر از بسته شاد 
نیز ظرف چند روز آینده فعال خواهد شــد. فروردین امسال بسته 20 گیگ اینترنت برای 
معلم ها تعریف کردیم و قصد داریم این بسته را برای 600 هزار معلم دوباره فعال کنیم.

یک میلیارد و ۲00 میلیون ریال تخلف در 
حوزه لبنیات

کارشناس بازرسی ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی گفت: 5531 مورد 
بازرســی در حوزه لبنیات انجام و 431 پرونده به ارزش یک میلیارد و 200 میلیون ریال 

در طول یک ماه گذشته ثبت شده است.
به گزراش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، محمد اخوان در خصوص اقدامات نظارتی 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی در زمینه افزایش قیمت لبنیات اظهار 
کرد: قیمت مصوب شــیر خام در ماه های گذشــته 2900 تومان به اضافه هفت درصد 
نوســان بوده، اما در حال حاضر قیمت شــیر خام فراتر از این میزان از سوی دامداران به 
واحدهای تولیدی عرضه می شــود. این امر باعث شــده قیمت تمام شده محصولاتی که 
دارای قیمت مصوب نیســت، تغییر کند. گفتنی اســت اگر مردم مواردی مشاهده کردند 
که واحد تولیدی نسبت به قیمت مصوب اقلام اعلام شده افزایش قیمت داشته، حتما از 

سامانه 124 به ما اعلام کنند.
کارشــناس بازرسی ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی با اشاره به قیمت 
مصوب مصرف کننده 10 قلم کالایی که از ســوی ســتاد تنظیم بازار اعلام شده، گفت: 
قیمت شیر بطری یک لیتری کم چرب 1.5 درصد، 5600 تومان، شیر بطری یک لیتری 
2 درصد، چربی 5900 تومان، شــیر بطری یــک لیتری پرچرب 3 درصد، 6500 تومان، 
شیر کامل 3.2 درصد، 6600 تومان، شیر نایلونی 900 گرمی کم چرب 1.5 درصد، 4000 
تومان، ماست 900 گرمی کم چرب 1.5 درصد، 6300 تومان، ماست 900 گرمی پرچرب 
3 درصد، 7300 تومان، ماست دبه ای 2500 گرمی کم چرب 1.5 درصد، 17 هزار و 500 
تومان، ماست دبه ای 2500 گرمی پرچرب 3 درصد، 18 هزار و 900 تومان و پنیر یواف 

400 گرمی، 10 هزار و 600 تومان است.

پوشاک؛ بیشترین کالای قاچاق در استان
معاون ســازمان جمــع آوری و فروش اموال تملیکی خراســان رضوی گفت: پوشــاک 
بیشــترین کالای قاچاق مکشــوفه در این اســتان را تشــکیل می دهد و لوازم خانگی، 
کالاهای ســلامت محور و آرایشی و بهداشتی، لوازم یدکی، گوشی تلفن همراه، تبلت و 

لپ تاپ در ردیف های بعدی قرار دارد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، قاســم نوایی روز یکشــنبه در حاشیه جلسه 
کمیســیون مبارزه با قاچاق کالای گناباد اظهار کرد: نخســتین معدوم سازی کالاهای 
قاچاق مکشــوفه در خراســان رضوی طی ســال جاری که رقم قابل توجهی را به خود 
اختصاص می دهد 26  شــهریور ماه انجام خواهد شد. 220 میلیارد ریال کالاق قاچاق 
در بخش های مختلف که طی ســه مرحله در خراسان رضوی کشف شده، سال گذشته، 

معدوم شد که بیشترین میزان این کالاها پوشاک و لوازم خانگی بوده است.
وی تاکید کرد: بر اساس قانون مصوب مجلس شورای اسلامی همه کاشفان و ضابطان 
مبارزه با قاچاق کالا موظفند که کالاهای کشــف شده در این بخش را در فاصله زمانی 
مقرر بعد از تنظیم صورتجلســه به ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی تحویل 

دهند.
معــاون ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی خراســان رضوی  بــا بیان اینکه 
»ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی سازمان درآمد و هزینه است و هیچ بودجه 
ای از دولــت دریافت نمی کند« افزود: 90 درصد فروش کالاهای قاچاق به خزانه دولت 
واریز می شــود و 10 درصد بقیه برای حقوق و مزایای کارکنان و اعتبارات این ســازمان 

اختصاص می یابد.
 

اجرای ۲0 کیلومتر شبکه فاضلاب 
تربت حیدریه توسط بخش خصوصی

مدیرعامل شــرکت آبفای تبصره دو تربت حیدریه گفت: سرمایه گذاری بخش خصوصی 
متعهد به اجرای 20 کیلومتر شــبکه و نصب سه هزار انشعاب فاضلاب تا پایان سال در 

این شهر شد.
به گزارش »صبح امروز« صادق یوســفی با بیان اینکه »از ابتدای ســال جاری تاکنون 
بخشــی از این تعهد شــامل اجرای پنج کیلومتر شبکه و نصب 500 فقره انشعاب عملی 
شــده اســت« اظهار کرد: بخش خصوصی همچنین تا پایان سال جاری بایستی ضمن 
اجرای15 کیلومتر شــبکه فاضلاب در شــهر تربت حیدریه 2 هزار و500 انشــعاب هم 

نصب کند.
به گفته وی تاکنون 10 کیلومتر خط انتقال و 245 کیلومتر شــبکه فاضلاب در این شهر 
اجرا شــده و 30هزار مشترک تحت پوشش خدمات جمع آوری و دفع بهداشتی فاضلاب 

قرار گرفته اند.

خبر

در نامه یک اندیشکده به معاون رئیس جمهور مطرح شد:

تنها ۷ میلیون نفر مشمول برق رایگان می شوند
اندیشــکده اقتصــاد مقاومتی در نامه ای بــه معاون اول 
رئیس جمهوری، نســبت به مصوبه بــرق رایگان دولت 
واکنش نشان داد و محاسبات این مصوبه را غیرکارشناسی 

دانست.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از اندیشــکده اقتصاد 
مقاومتی )شــبکه تحلیگران اقتصاد مقاومتی ســابق( در 
نامه ای به جهانگیری معاون اول رئیس جمهور نســبت به 

مصوبه برق رایگان دولت واکنش نشان داد. 
بر اســاس این نامه که محاســبات کارشناسی آن در سه 
پیوست ارائه شده، تنها 7 میلیون نفر مشمول برق رایگان 
می شــوند که بــا 30 میلیون نفر اعلامــی رئیس جمهور 
تفاوت قابل توجهی دارد. در این نامه بیان شــده اســت 
کــه یک خانوار عادی با یک یخچــال، یک تلویزیون و 
سه لامپ کم مصرف در ماه بیش از 80 کیلووات ساعت 
الگوی مصرفی اعلام شــده، مصرف دارند. اندیشــکده 
اقتصاد مقاومتی در انتهای این نامه بیان کرده اســت که 
»اصلی ترین چالــش در تعرفه گذاری  برق)و به طور کلی 
تعرفه حامل های انرژی( نبود یک ســازو کار پویا، دارای 
منطق مشــخص و در عین حال ثابــت در تعرفه گذاری 
است؛ بنابراین اقدام کلیدی در این زمینه، »اصلاح ساختار 
تعرفه ها« و افزایش پایه نرخ برق مشــترکین پرمصرف 

مطابق با آن است«.
با این اقدام، نه تنها خانوارهای کم مصرف به طور قطعی 
از برق رایگان بهره مند خواهند شــد، بلکه با واقعی شدن 
قیمت برق در پله های بالای مصرف، یارانه پنهان کاهش 

یافته و درآمد دولت از این محل افزایش خواهد یافت.
متن نامه فوق به شرح زیر است:

پیرو ابلاغ مصوبه ی اخیر هیات دولت طی نامه شــماره 
62424 مورخ 99/06/04 توســط جنابعالــی با موضوع 
»اعمال تخفیف صد در صدی بر تعرفه  برق مشــترکین 
کم مصرف خانگی« مطابق الگوی تعیین شده، اندیشکده 
اقتصاد مقاومتی )شبکه تحلیلگران اقتصاد مقاومتی سابق( 
این مصوبه را از لحاظ کارشناســی مورد بررسی قرار داده 

که نتایج آن به استحضار می رسد:
یک( بر اساس بررسی های انجام شده، حتی برای اقشار 
بسیار ضعیف جامعه نیز، انطباق میزان مصرف با الگوهای 
تعیین شــده امکانپذیر نخواهد بــود. به عنوان مثال یک 
مشترک در ایام غیرگرم مناطق عادی و مناطق گرمسیر، 
تنها با اســتفاده از یک یخچال معمولی، یک تلویزیون و 
سه عدد لامپ کم مصرف، مصرفی بیش از 100 کیلووات 
ساعت خواهد داشــت که این عدد بیش از الگوی تعیین 
شــده در این مناطق یعنی 80 کیلووات ســاعت اســت. 

)پیوست 
دو( به نظر می رســد برخــلاف اظهــارات وزیر محترم 

نیرو، وزارت نیرو به اشــتباه تمامــی قبوض خانگی )اعم 
از منازل مورد اســتفاده و خانه های خالی و ســکونتگاه 
هــای غیردائم( را برای تعیین الگوی کم مصرفی در نظر 
گرفته است که این نوع محاسبه، سبب کاهش غیرطبیعی 
الگو به 80 کیلووات ســاعت شده است. حال آنکه برای 
دستیابی به الگوی صحیح، ابتدا بایستی قبوض مربوط به 
خانه های خالی، باغ ویلاها و به طور کلی سکونتگاه های 
غیر دائم شناسایی شده و از محاسبات حذف شوند، سپس 

الگوی کم مصرفی لحاظ گردد. )پیوست 2(.
ســه( مطابق با بررسی های انجام شده، محاسبات مربوط 
به میزان مشــمولین برق رایگان یعنی 30 میلیون نفر که 
توسط رئیس محترم جمهور مطرح شد نیز دارای اشکال 
اســت. بررسی ها حاکی از آن است که در خوشبینانه ترین 
حالــت حدود 7 میلیون نفر از این طرح منتفع می شــوند. 

)پیوست 3(.
بر این اســاس، با توجه به ابعاد اجتماعی این وعده دولت 
که محاســبات کارشناسی آن به درســتی انجام نشده و 
باعث می شــود به جای مشــترکین کم مصرف، صاحبان 
خانه های خالی، باغ ویلاها و ســکونتگاه های غیردائم از 
آن منتفع شوند، بازنگری فوری در مصوبه فوق ضروری 

است. 
اصلی تریــن چالش در تعرفه گذاری  بــرق)و به طور کلی 
تعرفه حامل های انرژی( نبود یک ســازو کار پویا، دارای 
منطق مشــخص و در عین حال ثابــت در تعرفه گذاری 
است؛ بنابراین اقدام کلیدی در این زمینه »اصلاح ساختار 
تعرفه ها« و افزایش پایه نرخ برق مشــترکین پرمصرف 
مطابق با آن اســت. با ایــن اقدام، نه تنهــا خانوارهای 
کم مصرف به طور قطعی از برق رایگان بهره مند خواهند 
شــد، بلکه با واقعی شــدن قیمت برق در پله های بالای 
مصرف، یارانــه پنهان کاهش یافته و درآمد دولت از این 
محل افزایش خواهد یافت. اندیشــکده اقتصاد مقاومتی 
آماده است در این زمینه، الگوی پیشنهادی خود که پیش 
از این در اختیار مقامــات دولتی قرار گرفته بود را مجددا 

ارائه نماید.
پیوســت یک نامه اندیشکده اقتصاد مقاومتی به شرح زیر 

است:
بــه منظور ارائه تصویری روشــن از »امــکان مصرف« 
مطابق با الگوهای کم مصرفیِ تعیین شــده توسط وزارت 
نیرو، مثال های زیر می تواند راهگشا باشد. به عنوان مثال 
برای ماه های غیرگرم مناطق عادی و گرمسیر، اگر فرض 
کنیم یک مشــترک تنها از یک یخچــال معمولی، یک 
تلویزیون معمولی و تنها ســه لامپ کم مصرف معمولی 
استفاده می کند، میزان مصرف انرژی ماهانه  این مشترک 

مطابق جدول ذیل خواهد بود:

 

بــرای ماه های گرم در مناطق عــادی و برخی از نواحی 
گرمســیر که از کولر آبی برای سرمایش استفاده می شود 

نیز جدول فوق به شکل زیر اصلاح می شود:
 

البته در این مثال ها، اغماض فراوانی صورت گرفته است. 
در واقع زندگی عادی بسیاری از مشترکین قطعا مصارف 
بالاتری را شامل می شود. علاوه بر این، اقشار کم درآمد 
جامعه عموما از تجهیزاتی اســتفاده می کنند که به دلیل 
قیمــت نازل و فرســودگی و ... مصــرف بالاتری دارند؛ 
بنابراین دست یابی به این سطح از مصرف در عمل برای 

غالب مشترکین ممکن نخواهد بود. 
پیوست دو نامه اندیشــکده اقتصاد مقاومتی به شرح زیر 

است:
با توجه به گزارشــات وزارت نیرو، در ســال 98 و در ایام 
غیرگرم مناطق عادی و مناطق گرمســیر، مجموعا بیش 
از 158 میلیون قبض در هر دوره صادر شــده اســت. از 
ایــن تعداد حدود 45 میلیون قبض )معادل 29 درصد کل 
قبوض صادر شــده( مربوط به پله های مصرفی زیر 100 
کیلووات ساعت ) پله های 0 تا 50 و 51 تا 100( است. از 
طرفی متوســط مصرف پله 0 تا 50 در یک ماه حدود 12 
کیلووات ساعت و متوسط مصرف پله 51 تا 100 در یک 

ماه حدود 79 کیلووات ساعت است. 
 

 با توجه بــه تعیین عدد 80 کیلووات ســاعت به عنوان 
الگــوی کم مصرفی برای ایام غیرگــرم مناطق عادی و 
مناطق گرمســیر، در این محاسبات این قبوض به عنوان 
شــاخصی برای نحوه مصرف مشــترکین عادی در نظر 
گرفته شــده اند؛ بنابراین با توجه به اینکه متوسط مصرف 
12 کیلووات ســاعت در ماه برای یک منزل مســکونی 
به منزله  خالی بودن آن اســت و نزدیــک به 16 درصد 
از قبــوض چنیــن وضعیتی دارند، می تــوان دریافت که 
خانه های خالی و ســکونتگاه های غیر دائم در محاسبات 

لحاظ شده اند.
پیوست ســه نامه اندیشکده اقتصاد مقاومتی به شرح زیر 

است:
با توجه به محاسبات وزارت نیرو، بیش از 8 میلیون و 400 
هزار مشترک در زمره مشترکین کم مصرف قرار دارند. لذا 
با ضرب این عدد در مقدار استاندارد بعد خانوار یعنی 3/5 
نتیجه  گرفته شده است که هزینه ی برق برای نزدیک به 
30 میلیون ایرانی رایگان خواهد شــد. این درحالیست که 
بر اســاس آمار وزارت نیرو تا پایان خردادماه سال جاری، 
بیش از 29 میلیون مشــترک خانگی وجود دارد. اگر این 
عــدد را در بعد خانوار ضرب کنیم، باید این نتیجه حاصل 
شود که جمعیت کشور 101 میلیون نفر است که صحیح 
نیســت. علت این مسئله آن است که تعدادی از اشتراک 
ها مربوط به خانه های خالی یا ســکونتگاه های غیر دائم 
بوده )بیش از 4 میلیون اشتراک خانگی( و لذا این منطق 
محاســبه بدون حذف این مشترکین از محاسبات، دارای 

اشکال اساسی است.
با توجه به پیوست 2 از میان 8 میلیون 400 هزار انشعاب 
با مصرف کمتر از الگوهای تعیین شده، بیش از 4 میلیون 
و 600 مشترک )16 درصد از کل قبوض صادره( متوسط 
مصرف 12 کیلووات ســاعت دارند که بــه معنی منزل 
مسکونی خالی از سکنه می باشد. در خصوص 3 میلیون 
و 800 هزار انشــعاب باقی مانده که متوسط مصرف 79 
کیلووات ساعت دارند نیز با توجه به پیوست 1 و 2 بخشی 
قابــل توجهی از آنها مربوط به باغ ویلاها و ســکونتگاه 

های غیردائم است. 
بنابراین در بهترین حالــت، اگر فرض کنیم نیمی از این 
تعداد مربوط به ســکونتگاه های غیر دائم اســت، تنها 1 
میلیون 900 هزار مشــترک باقــی می ماند که احتمالا از 
طرح مذکور منتفع خواهند شــد)با توجه به پیوست 1 این 
مشــترکین از حداقلی ترین تجهیــزات زندگی بی بهره 
هستند(. با ضرب این عدد در بعد خانوار )3.5( این نتیجه 
حاصل می شود که طرح دولت در خوشبینانه ترین حالت 

تنها برق حدود 7 میلیون نفر را رایگان خواهد کرد.



4
دوشنبه17 شهریور 1399/   سال سوم  /   شماره 761

Vol.3.No.761 / September.7.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
اع
تم
اج

چرا رئیس جمهور در مدارس حضور نداشت!
عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی گفت: آقای رئیس جمهور حتی 
حاضر نیســت که به صورت نمادین در مدرســه ای برای به صدا درآوردن زنگ آغاز ســال 
تحصیلی حضور یابد پس چرا در این شــرایط امر به بازگشــایی مدارس و تشکیل کلاس  ها 

به صورت حضوری کرده  اند!
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، علی کریمی فیروزجائی با انتقاد از تصمیم برای 
بازگشــایی حضوری مدارس در شرایط شیوع بیماری کرونا اظهار کرد: سلامت دانش آموزان 
از هر چیزی برای ما دارای اهمیت بیشــتری اســت، مادامی که این بسترسازی برای تأمین 
ســلامت دانش آموزان از حیث پروتکل های بهداشتی و رعایت چارچوب هایی که ستاد ملی 
کرونا تعیین کرده در کشــور فراهم نشــود، تشــکیل کلاس  های حضــوری را به مصلحت 

نمی دانیم.
عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس تصریح کرد: آقای رئیس جمهور خودش برای 
حضور در جلسات مجلس به دلیل شیوع بیماری کرونا حاضر نمی شود یا حاضر نیست که به 
صورت نمادین در مدرســه ای برای به صدا درآوردن زنگ آغاز سال تحصیلی حضور یابد یا 
در موردی دیگر، وزیر آموزش و پرورش نیز اجلاس رؤســای آموزش و پرورش را به صورت 
مجازی برگزار می کند، جای ســؤال دارد که چرا در این شــرایط امر به بازگشایی مدارس و 

تشکیل کلاس  ها به صورت حضوری کرده اند؟!
به گفته وی آموزش و پرورش چندین ماه برای برنامه ریزی در راســتای بازگشــایی مدارس 
و تأمین حفظ ســلامت دانش آموزان فرصت داشته اســت، این قابل قبول نیست که دو روزِ 
قبل این طور تصمیم فوری و بدون پشــتوانه کارشناســی برای بازگشایی مدارس به صورت 
فوری اتخاذ کنند.فیروزجائی اضافه کرد: تصمیم برای تشکیل کلاس های مدارس به صورت 
حضوری در شرایط شیوع بیماری کرونا اهِمال کاری و سهل انگاری از جانب متولیان امر است 
که قطعاً با برخورد مناسب مجلس مواجه خواهد شد، این تصمیم به هیچ وجه توجیهی ندارد؛ 
زیرا باید زیرســاخت هایی را فراهم می کردند البته تا حدی، گام هایی را برای اجرای ســامانه 
شاد و آموزش غیرحضوری برداشتند اما کافی نیست.وی با طرح این سؤال که آیا در شرایطی 
که حدود 30، 40 دانش آموز دوره ابتدایی یا متوســطه را می توان در فضایی بســته کنار هم 
نگه داشــت، گفت: باید تصمیمات طوری باشــد که دانش آموزان بدون استرس و نگرانی در 
کلاس ها حضور یابند و طوری باشــد که اســترس و نگرانی در طول سال تحصیلی از آن ها 
رفع شود، اما تصمیم اخیر موجب افزایش نگرانی ها شده است.این عضو کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس ادامه داد: مدیران مدارسی طی روزهای اخیر با بنده تماس داشتند و عنوان 
کردند که آموزش و پرورش حداقل مبلغ برای خرید مواد شوینده و بهداشتی برای ضدعفونی 
کردن فضاهای مدارس را به آنها پرداخت نکرده است؛ دولت تا این اندازه کار را رها کرده و 
مدیران مدارس نیز گرفتار شــده اند و آنها را اجبار کرده اند که کلاس ها باید حضوری برگزار 
شــود.کریمی فیروزجائی با بیان اینکه »معتقدم اگر مدیریت در آموزش و پرورش خلق الساعه 
نبود و قوی و ســازمان یافته بود، بهتر می توانســتیم برنامه ریزی کنیم« گفت: قبلًا در قالب 
آموزش از راه دور و شــبکه »شــاد«، برنامه ای را به کمیســیون آموزش ارائه دادند و ما نیز 
خیال مان راحت بود که برنامه ریزی در آموزش و پرورش در شرایط کرونا در حال انجام شدن 

است، اما متأسفانه تمهید مقدماتی نیز در این حوزه انجام نشد.
این عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس خاطرنشان کرد: معتقدم یک نوع سهل انگاری 
مدیریتی در آموزش و پرورش برای مدیریت بیماری کرونا و تشکیل کلاس  های درس اتفاق 

افتاد و متولیان امر باید پاسخگوی این سهل انگاری باشند.

بازگشایی خوابگاه های مدارس شبانه روزی 
خراسان رضوی 

روابــط عمومی آموزش و پرورش خراســان رضــوی از بازگشــایی خواب گاه های مدارس 
شــبانه روزی خراسان رضوی با نیمی از ظرفیت خبر داد.به گزارش »صبح امروز« و براساس 
اعلام روابط عمومی آموزش و پرورش خراســان رضوی، فعالیت آموزشی مدارس شبانه روزی 
همانند مدارس عادی جریان خواهد داشت. خوابگاه های مدارس شبانه روزی با نصف ظرفیت 
فعالیت می کنند و دانش آموزان به دو گروه تقســیم می شــوند. در حالت اول نیمی از دانش 
آموزان در هفته اول و نیمی دیگر در هفته دوم به مدرســه خواهند آمد و از خوابگاه استفاده 
می کنند، در حالت دوم نیمی از دانش آموزان در ســه روز اول هفته و نیمی دیگر در ســه روز 
دوم هفته به مدرسه خواهند آمد و از خوابگاه استفاده می کنند. تصمیم برای انتخاب هریک 

از دو حالت فوق بر عهده شورای مدارس است.

اوایل مهرماه، بهترین زمان تزریق واکسن
عضو ســتاد ملی کرونا گفت: بهترین زمان تزریق واکســن آنفلوانزا اواخر شــهریور و اوایل 
مهرماه اســت تا مصونیت در بدن فرد ایجاد شود و ایمنی واکسن در بدن تا اوایل بهار باقی 

بماند.
 به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، مینو محــرز با بیان اینکه »بیماران و افراد پر 
خطر در اولویت تزریق آنفلوانزا هســتند« اظهار کرد: به عنوان مثال افراد دارای سنین بالای 
65 سال، مبتلایان به بیماری های قلبی و عروقی مزمن، افرادی که بیماری زمینه ای یا نقص 
ایمنــی دارند، افرادی که داروهای شــیمی درمانی مصرف می کنند. زنان باردار افراد مبتلا به 
چاقی و کادر درمان که حتما واکسن آنفلوانزا را تزریق کنند.وی درباره تزریق واکسن آنفلوانزا 
از ســوی عموم مردم، گفت: اگر مازاد واکســن به میزان کافی وجود داشــت که با توجه به 
تقاضای جهانی، بعید می دانم سایر افراد هم واکسن را تزریق کنند. در غیر این صورت اولویت 
تزریق با افراد پر خطر است. مردم در پاییز باید به دقت و بیش از پیش پروتکل های بهداشتی، 
فاصله گذاری اجتماعی، شســت و شوی دست ها و اســتفاده از ماسک را رعایت کنند؛ زیرا با 
ســرد شدن هوا، در و پنجره ها بسته بوده و تهویه هوا انجام نمی شود. در نتیجه بستر برای 

فعالیت ویروس هایی نظیر آنفلوانزا و کرونا فراهم تر است. بنابراین باید بیشتر رعایت کنند.

روند ثبت نام اتباع خارجی در مدارس 
تسریع می شود

مدیرکل دفتر امور اتباع و مهاجرین خارجی وزارت کشــور با تاکید بر اینکه تاکنون 70 درصد 
دانش آمــوزان اتباع برگه حمایــت تحصیلی را دریافت کرد ه اند، از تســریع روند ثبت نام این 
دانش آمــوزان خبر داد و گفت: برای آن دســته از دانش آموزان که بایــد به صورت مجازی 
تحصیل کنند و باید در سامانه شاد ثبت نام کنند تسهیلاتی در نظر گرفته ایم.به گزارش »صبح 
امروز« و به نقل از ایســنا، مهدی محمودی در تشریح آخرین روند ثبت نام دانش آموزان اتباع 
برای تحصیل اظهار کرد: در حوزه دانش آموزان اتباع دو قشر از افراد وجود دارد نخست افرادی 
که دارای مجوز هســتند و حضور آن ها در کشور مجاز است که طبق روال ثبت نام کرده و با 
برگه حمایت تحصیلی صادر شــده و به روزرسانی آن، ثبت نامشان در مدرسه انجام می شود.

به گفته وی قشــر دوم افرادی هستند که بر اساس فرمایشات مقام معظم رهبری لازم التعلیم 
هســتند، اما فاقد مجوز حضور در کشور هستند که از سال 1394 بر اساس صدور فرمان مقام 
معظم رهبری از این افراد برای تحصیل ثبت نام می شود و به دلیل اینکه اطلاعات آن ها باید 
به روزرســانی شود، هرساله برای ثبت نام در مدرسه باید برگه حمایت تحصیلی دریافت کنند.
محمودی تاکید کرد: با این وجود بر اســاس آخرین آمارها بیش از 70 درصد صدور برگه های 
حمایت تحصیلی انجام شــده و مقدار کمی باقیمانده اســت که اعلام شد برای تسریع روند 
صدور، دفاتر ســاعت کار خود را افزایش دهند. مدیرکل دفتر امور اتباع و مهاجرین خارجی در 
بخــش دیگری از صحبت های خود درباره روند ثبت نــام دانش آموزان اتباع در مدارس نیز 
گفت: اینکه توسط مدارس اعلام شود جا ندارند تنها می تواند برای کلاس اولی ها باشد و برای 
دانش آموزانی که از قبل در مدرسه ای ثبت نام کرده اند و در سال جاری به مقطع بالاتر می روند، 
منعی برای ثبت نام وجود ندارد و وزارت آموزش و پرورش موظف است این کار را انجام دهد.

خبر

چطور »کمبود پزشک« جان پزشکان را می گیرد؟
کمبود پزشــک در کشور و به تبع آن، فشار 
کاری زیــاد بر روی پزشــکان امروز باعث 
فرســودگی کادر درمان و شهادت مدافعان 

سلامت می شود.
 مدافعان ســلامت در ایام عزاداری محرم 
با عشــق و روحیه  وصف ناشدنی در مراکز 
درمانی به مبارزه با ویروس کرونا می پردازند 
و امســال متفاوت ترین روزهــای محرم را 
تجربه می کننــد؛ از طرفی عزادار ســید و 
سالار شــهیدان اباعبدالله الحســین )علیه 
السلام( هســتند و از طرفی دیگر در غم از 
دست دادن یاران شهید مدافع سلامتشان به 

سوگ نشسته اند.
به گــزارش »صبــح امروز« و بــه نقل از 
فارس، شــاید بتوان گفت از اسفند ماه سال 
گذشــته تا به امروز، ســخت ترین روزهای 
ممکن بــرای کادر درمــان و به خصوص 
پزشکان و پرستاران سپری شده است. تنها 
پنج روز پس از گســترش ویروس کرونا در 
کشور، پرستار بیمارســتان میلاد لاهیجان 
به شهادت رســید و شهادت شهیده نرجس 
خانعلیزاده بــه عنوان اولین شــهید مدافع 
ســلامت، کادر درمان و عموم مردم را بهت 
زده کرد. فشار کاری پزشکان در این روزها 
تا حدی بالا بود که 15 روز پس از شــیوع 
ویروس کرونا در کشور، قائم مقام دانشگاه 
علوم پزشــکی قم از فشــار کاری زیاد و به 

آستانه رسیدن تحمل کادر درمان خبر داد.
آمار فوتی های کادر درمان در ایران

طبق آمار ســازمان نظام پزشــکی تا کنون، 
164 نفــر از کادر درمانــی کشــور در راه 
مقابله با ویروس کرونا بــا ایثار و فداکاری 
فراوان به شهادت رســیده اند که 60 نفر از 
این شهدا، پزشــک بودند. به گفته جهانپور، 
»تعداد  بهداشت:  وزارت  سخنگوی ســابق 
زیادی، پزشــک متخصص و اساتیدی مثل 
دکتر پیروی که سابقا ریاست دانشگاه علوم 
پزشــکی بودند را از دست دادیم، در یکی از 
بیمارستان ها همزمان 210 نفر از پرسنل به 
علت ابتلا به کرونا به مرخصی اســتعلاجی 

رفتند«.
از سوی دیگر پس از گذشت دو ماه از شیوع 
کرونا؛ حسین فرشیدی، رئیس دانشگاه علوم 

پزشــکی اســتان هرمزگان در یک نشست 
خبــری، با بیان این که آمــار مثبت ابتلا به 
ویــروس کوویدـ 19 در هرمــزگان با یک 
شیب مشــخص رو به افزایش است، گفت: 
»اکنــون با کمبود شــدید پزشــک و کادر 
بهداشتی به ویژه در روستاها روبه رو هستیم. 
همچنین در بیمارســتان های اســتان نیز با 

کمبود پرستار هم مواجه هستیم«.
کمبود پزشک در مناطق محروم

در همین بازه زمانی آریان پور نماینده مردم 
شرق گلستان افزود: متأسفانه در مورد حضور 
نیروی متخصص نیز شرایط خوبی در شرق 
استان نداریم؛ طوری که 70 درصد پزشکان 
متخصص و فوق تخصص در مرکز اســتان 
و شــهرهای غربی فعالیــت می کنند و این 
موضوع برای ســلامت مردم منطقه نگران 
کننده اســت. در مکاتبه با معــاون درمان 
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
متخصص  نیروی  عادلانه  توزیع  خواســتار 
برای خدمت به مردم محروم منطقه شده ایم 

و در همین رابطه قول هایی هم گرفته ایم.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس از 
خدمات درمانگران در دوران کرونایی کشور 
قدردانی کرد و گفت: بر اســاس اســتاندارد 
جهانی هر یکهزار نفر جمعیت، چهار پرستار 
یــا به ازای هــر یک تخت فعال باید ســه 
پرستار وجود داشته باشــد و این امکان در 
کشــور ما فراهم نیست. مســئولان باید به 
پاس ایثارگری های پرســتاران ضمن انجام 
پرداختی بموقع حقوق پرستاران برای امنیت 
شغلی پرستاران شرکتی و غیره اقدام کنند.   
حافظان سامت شرایط مساعدی ندارند

همچنین علیرضا زالی فرمانده ســتاد مقابله 
با کرونا در تهران با اشــاره به خستگی کادر 
درمان و حبس پزشــکان و پرســتاران در 
بیمارســتان ها، گفت: بالا بودن آمار ابتلای 
کادر درمانــی بــه ویروس کرونــا حکایت 
از ایــن دارد که حافظان ســلامت مردم در 
شرایط مساعدی قرار ندارند. ارتباط مستمر 
پرســتاران و پزشــکان با بیماران مبتلا به 
کووید-19 آنها را در معرض غلظت بالایی 
از ویــروس کرونا قرار داده اســت و همین 
مسأله سطح درگیری و ابتلا را در بین کادر 

درمان، بالا می برد.
به گفته زالی، در پیک اول که شروع بیماری 
بود، تجهیــزات حفاظتی به اندازه مکفی در 
بیمارستان ها توزیع نشده بود، طبیعتا جامعه 
پزشــکی هم آموزش های لازم را در زمینه 
مقابله با اپیدمــی و نحوه ابتلا به بیماری و 
حفاظــت عمومی ندیده بودنــد. اما در حال 
حاضر به رغم اینکه وســایل حفاظت فردی 
در دســترس اســت و آمــوزش های لازم 
دیده شــده و تجربه گروه های پزشکی هم 
افزایش پیدا کرده اســت اما میزان ابتلا به 

چند دلیل بالاتر است.
زالی ادامه داد: مهم ترین دلیلش این اســت 
که فرایند خســتگی مزمن تیم پزشکی که 
یک مســئله غیرقابل اجتناب است، موجب 
شده سطح دفاعی و ایمنی افراد کاهش پیدا 
کند. طبیعتا وقتی افراد  خســته تر می شوند 
و انگیزه هایشــان کمرنگ می شــود از نظر 
سیستم ایمنی بدن در معرض خطر بیشتری 
قــرار می گیرد. ســطح بالای خســتگی و 
فرسایشــی بودن بیماری کووید 19 موجب 
شده انگیزه های افراد برای استفاده از وسایل 

حفاظتی کاهش پیدا کند.
وی گفت: مطالعه میدانی در ســه دانشگاه 
علوم پزشــکی در تهران نشان می دهد 23 
درصــد گروه های پرســتاری و پشــتیبانی 
بیمارستان ها به رغم وجود وسایل حفاظتی 
در مراکز درمان به اندازه کافی از این وسایل 
استفاده نکرده بودند. در جامعه پزشکی این 
عــدد حدود 12 تا 18 درصد اســت. به این 
دلیل که پوشیدن لباس های کاور در فضای 
گرم و با تهویه نامناسب بیمارستان ها کاری 

سخت است.
کمبود پزشک از عوامل تعداد بالای 

شهدای سامت
در ابتدای شــیوع بیمــاری کووید-19 در 
کشــور، نبود تجهیزات محافظتی و یا ابتلا 
در مکان هــای عمومــی، دلیل بــالا بودن 
تعداد شهدای ســلامت عنوان می شد اما با 
گذشــت زمان و تجهیز بیمارستان ها و کادر 
درمان، ایــن آمار بهبــودی نیافت، به نظر 
می رسد بالا بودن فشار کاری پزشکان یکی 
از مهمترین دلایل بالا بودن آمار شــهدای 

ســلامت است؛ در همین رابطه دکتر محمد 
مهدی زمانی، متخصص بیهوشی و مراقبت 
های ویژه و درد، در صفحه شــخصی خود 
از نبود پزشــک جایگزین در بیمارســتان ها 
و فشــارکاری بالا، گلایه کرد، همچنین از 
احتمال کناره گیری و استعفای کادر درمان 
به دلیل نبود کادر جایگزین و کمبود پزشک 
در آینــده نزدیک خبــر داد.در روایتی دیگر 
هــدی غلامی، سرپرســتار بخش اورژانس 
بیمارستان ثامن الائمه )علیه السلام( گفت : 
»یک هفته از شیوع بیماری نگذشته بود که 
تعداد بیماران از حد پیش بینی ما فراتر رفت، 
کم کم پرســنل بیمارســتان درگیر بیماری 
شــدند. دو هفته بعد پزشکان و کادر درمان 
یکی یکی از چرخه خدمت کنار گذاشته شدند 
و ما با کمبود شــدید نیرونی انسانی مواجه 
شــدیم. فشــار کاری مضاعف باعث شد تا 
کادر درمانی شیفت های بیشتری سرکارشان 
بمانند. بر هم خوردن نظم کاری سیســتم 
ایمنی  کارکنــان کادر درمانی را تحت تاثیر 
قرار داد و تعداد ابتلا در بین همکاران هم به 

طور غیرمعمول بالا رفت«.
شیوع کرونا زنگ خطر افزایش سرانه 

پزشک در کشور
طبق آمار سازمان بهداشت جهانی در کشور 
ما ایــران به ازای هر 1000 نفر فقط یک و 
نیم پزشک وجود دارد و رتبه  شاخص سرانه  
پزشک در ایران در جایگاه 87 جهان است. 
در واقع 86 کشور جهان نسبت به ایران در 
جایگاه بهتــری قرار دارند. همچنین در بین 
25 کشور آسیای میانه و غرب آسیا، ایران در 
جایگاه بیستم از نظر سرانه پزشک و همتراز 
کشــورهایی همچون سوریه، مالزی، تونس 
قرار دارد.در این راســتا جهانپور سخنگوی 
ســابق وزارت بهداشت با اشــاره به کمبود 
شــدید کادر درمانی و پزشک برای مقابله با 
کرونا گفت: »در سال های اخیر هم کمبود 
پزشک و هم کمبود پرستار داریم و سیاست 
های وزارت بهداشت به سمت این بوده که 
تعداد بیشتری پزشک و پرستار را هم تربیت 

و هم جذب کند«.
افزایش 60 درصدی ظرفیت ها

در همین راستا علی اکبر حق دوست معاون 

آموزشــی وزارت بهداشــت توزیع نامناسب 
پزشــکان را یکــی از علل کمبود پزشــک 
در برخی مناطق کشــور دانســت و افزود: 
در خصــوص افزایش ظرفیت رشــته های 
پزشــکی گفــت: منطقی کردن و مســتند 
کردن پذیرش و ظرفیت دانشگاه های علوم 
پزشــکی، بر اساس معیارها و تأمین منابع و 
نیروی انســانی است. ممکن است متقاضی 
برخی رشــته ها زیاد باشــد، به دلیل اینکه 
جذابیت برخی رشــته های دیگر کم شده و 
اگر وضعیت شغلی سایر رشته ها رونق بگیرد 
متقاضیان این رشــته ها حتمــا کاهش پیدا 
می کنند؛ ظرفیت رشــته های پزشکی حدود 
60 درصد افزایش پیدا کرده اســت و اثرات 
آن طی سال های آتی ملاحظه خواهد شد و 
اثرات آن از دوسال دیگر مشاهده می شود.

حق دوســت تأکید کرد: در شهرهای بزرگ 
و شهرهای متوسط انباشت پزشک عمومی 
داریم و در مناطقی هم کمبود پزشک داریم، 
به کارگیــری و تأمین منابــع، برای جذب 
پزشــکان باید مد نظر قرار گیرد، از سویی 
می بینیم که کمبود پرســتار داریم و پرستار 
بیکار هم داریم؛ آموزش باید جزئی از بسته 

اصلاحی در زمینه تربیت پزشکان باشد.
هرچند به گفته مســؤولان وزارت بهداشت 
طی سال های اخیر ظرفیت برخی رشته های 
پزشکی افزایش داشته است اما نباید از این 
موضوع غافل شــد که غافل ماندن وزارت 
بهداشت برای تربیت پزشکان طی سال های 
اخیر و بی توجهی به افزایش زیرساخت های 
آموزشــی دانشــگاه ها یکی از دلایلی است 
که امروز شــاهد فشــار بیش از حد به کادر 
درمان و فرسودگی آنها هستیم؛ تعداد پایین 
پزشکان موجب شــده تا فشار کاری بسیار 
زیادی متوجه کادر پزشــکی کشور باشد، از 
سویی شیوع بیماری کرونا زنگ خطر آسیب 
پذیری نظام سلامت از کمبود پزشک را به 
صدا درآورد. بــا توجه به لزوم آمادگی نظام 
سلامت برای مقابله با بحران های احتمالی 
بعدی، ضرورت تربیت پزشکان و همچنین 
افزایش ظرفیت پذیرش دانشــجو در رشته 
پزشکی بیشتر از هر زمان دیگری احساس 

می شود.

صدور حکم عزل عاملان نگهداری کودکان کار در زیرزمین 
معاون اجتماعی ســازمان بهزیستی کشور از 
برخورد قاطعانه با مسئولان نگهداری کودکان 
کار و خیابــان در زیرزمیــن اداره بهزیســتی 
شاهین شــهر خبر داد و گفت: بر این اســاس 
حکم عزل رئیــس و معاون بهزیســتی این 
شهرســتان صادر شــد و تخلــف اداری آنان 

پیگیری می شود.
بــه گزارش »صبح امروز« و بــه نقل از ایرنا، 
حبیب الله مســعودی فرید اظهار کرد: ماجرای 
نگهداری کودکان کار و خیابان طی جلسه ای 
بررســی و مشخص شد دو اشــکال عمده در 
بروز آن وجود داشته، اول آنکه این کودکان در 
طرح ضربتی فرماندهی شاهین شهر شناسایی 
شــده بودند که بهزیستی با طرح های ضربتی 

موافق نیست.
وی ادامه داد: اشــکال دوم این بوده که این 
طرح ضربتی روز پنجشــنبه شــروع شده که 
معمولا پنجشنبه ها زمان مناسبی برای اجرای 
طرح های ساماندهی نیســت چون روز بعد از 
آن تعطیل است. از سوی دیگر طی بررسی ها 
مشخص شــد که رئیس بهزیستی شهرستان 
برای نگهــداری این کــودکان تدبیر لازم را 

نکرده است.
به گفته وی بــا توجه به نبود محل نگهداری 
کودکان کار و خیابان در شاهین شهر و فاصله 

کم این شهرســتان با اصفهــان، این امکان 
وجود داشت که کودکان را به اصفهان انتقال 

دهند، امــا این کار صورت نگرفته اســت. از 
ســوی دیگر فرد مراقب کودکان با اینکه در 

همان ساختمان حضور داشته، اما برای ساعتی 
نزد کودکان نبوده و این مســاله باعث نگرانی 
کودکان شــده بود که فکر کرده بودند کسی 
در ساختمان نیســت و آن ها تنها مانده اند که 
این مساله مصداق کودک آزاری و تخلف بوده 

است.
مســعودی فرید با بیان اینکه »پس از اطلاع 
از نگهداری کودکان در آن شــرایط بلافاصله 
پیگیری هــای خــود را آغاز کردیــم و حکم 
عزل رئیس و معاون بهزیســتی شاهین شهر 
صادر شــده است« تشریح کرد: با برخوردها و 
طرح های ضربتی این مدلی مخالف هســتیم؛ 
چراکه بهزیستی سیاست ها و رویکردهای خود 
را در ســاماندهی کودکان کار و خیابان اعلام 

کرده است.
به گزارش »صبح امروز« روز شــنبه اخباری 
منتشر شد مبنی بر اینکه 10 کودک و نوجوان 
محبوس شــده در زیرزمین اداره بهزیســتی 
شاهین شهر، کودکان سر چهارراه ها بودند که 
از قرار معلوم توسط ماموران جمع آوری شده و 
تحویل این اداره شده بودند، اما اداره بهزیستی 
شاهین شهر آن ها را بدون مراقب و کوچکترین 

امکاناتی در این زیرزمین محبوس کرده بود.
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سیتروئن زوج ایرانی به موزه خودروهای 
سلطنتی رسید

پس از پیگیری های 9 ساله، خودرو تاریخی 
از سوی سازمان  سیتروئنB11 مدل 1953 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی، به موزه 
خودروهــای ســلطنتی مجموعه ســعدآباد 

تحویل داده شد.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل 
از خبرگــزاری مهر، این خــودرو که دارای 
شناســنامه نیز هســت، متعلق به یک زوج 

ایرانی ســاکن کشور ســوئیس بوده و ســال 1390 در پی تصمیم آنان برای اقامت دائم در 
ایران، از طریق مرز بازرگان وارد خاک کشورمان شد. اما به دلیل بروز مشکلات ترخیص، در 
گمرک متوقف شد.پس ازآن به خاطر وجود سوابق و اسناد این خودرو در فدراسیون بین المللی 
خودروهای قدیمــی )FIVA( کانون جهان گردی و اتومبیل رانی که عضو رســمی کارگروه 
شناســایی و صیانت از وسیله های نقلیه تاریخی اســت، وارد عمل شد و به منظور تسهیل در 
ترخیص، نامه هایی برای گمرک و پلیس راهور ناجا ارســال و تأیید بلامانع بودن ترخیص را 
دریافت کرد.به رغم تلاش و حمایت کارگروه، مالک موفق به ترخیص خودرو نمی شود و پس 
از سپری شدن زمان توقیف در گمرک، برابر ضوابط و مقررات، اتومبیل به سازمان جمع آوری 
و فروش اموال تملیکی سپرده می شود.در پی این انتقال و تقاضای سازمان مذکور برای صدور 
اسناد تاریخی و پلاک، خودرو ســیتروئن 67 ساله، در زمره اموال منقول فرهنگی تاریخی و 
موزه ای تشــخیص داده شــده و باید با اســتناد به ماده 1 تبصره 8 ذیل این ماده از قانون 
تأســیس سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی، به وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی منتقل می شــد.این خودروی کلاسیک پس از گذشت 9 سال و با پیگیری های 
مداوم کانون جهان گردی و اتومبیل رانی و اداره کل موزه ها و اموال منقول فرهنگی تاریخی، 
از امــلاک تملیکی اســتان تهران تحویل گرفته و با هدف حفــظ و نگهداری این خودروی 
ارزشمند تاریخی به موزه اتومبیل های ســلطنتی واقع در مجموعه فرهنگی تاریخی سعدآباد 
انتقال داده شد.این خودرو تاریخی سابقه شرکت در مسابقات بین المللی رالی دور دنیا در 80 

روز و رالی کشورهای آلمان -فرانسه و … را در کارنامه خود به ثبت رسانده است.

جشنواره »ایران نوشت« و استقبال مردم از 
نوشت افزار ایرانی 

جشنواره سراســری ایران نوشت که با مشارکت بیش از 100 
تولیدکننده نوشــت افزار ایرانی از 19 مرداد آغاز شده است، تا 

پایان تابستان 1399 ادامه دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری مهر، 
جشنواره سراســری ایران نوشت که با مشارکت بیش از 100 
تولیدکننده نوشــت افزار ایرانی از 19 مرداد آغاز شده است، تا 
پایان تابســتان 1399 ادامه دارد. این رویداد در ســال جاری 
با توجــه به فراگیری بیمــاری کرونا و لزوم حفظ ســلامتی 

هموطنان، جایگزین نمایشــگاه ایران نوشت )با ســابقه 7 دوره برگزاری در کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان از سال 1391 تا 1397 و به همت مجمع ایران نوشت( شده است، 
تا کنون توجه بیش از 10.000 مخاطب را اعم از خانواده ها و مدیران فروشگاه های فرهنگی 

به خود جلب کرده است.
عرضه محصولات نوشــت افزار تولید داخل به دو شــیوه اینترنتی و فروشــگاه های محلی 
منتخب سراســر کشور )به منظور پیشگیری از تراکم جمعیتی( انجام می پذیرد و فهرست این 

فروشگاه ها در سامانه ایران نوشت قرار گرفته است.
همانطور که آموزش تعطیل پذیر نیست، استفاده از نوشت افزار نیز متوقف نشده است. هرچند 
شاید درخواست اقلامی مانند کیف مدرسه به دلیل تعطیلی های سال گذشته و افزایش سهم 
کلاس های درســی غیرحضوری، کاهش یافته باشد و بازار نوشت افزار نیز مانند بسیاری از 
حوزه های کسب و کار کشور از مشــکلات اقتصادی و پیامدهای غیرمستقیم بیماری کرونا 
آســیب قابل توجهی دیده باشد و حتی تا یک ســوم کاهش دادوستد برای این بازار 6 هزار 
میلیارد تومانی برآورد شده است؛ اما با توجه به گرم شدن مجدد تنور مدارس می توان انتظار 
افزایش رونق را در این حوزه و در این روزها داشــت و استفاده از محصولات نگارشی مانند 

دفتر، مداد، خودکار، مداد رنگی و … همچنان به قوت خود باقی خواهد ماند.
از نکات این جشــنواره می توان به عرضه اینترنتی نوشــت افزار ایرانی از طریق فروشــگاه 
اینترنتی تخصصی نوشــت افزار و همچنین افزایش تنوع محصولات تولید داخل اشاره نمود 
که علاوه بر دفتر، در حوزه هایی مانند خودکار، ماژیک و مداد نیز تنوع بسیار خوبی پدید آمده 

است و نوید خودکفایی را در سال »جهش تولید« به ارمغان می آورد.

مهلت شرکت در سی امین جشنواره تئاتر 
خراسان رضوی تمدید شد

  علاقه مندان به شــرکت در سی امین جشنواره تئاتر خراسان 
رضوی می توانند تا 25 شــهریور ماه سال جاری برای تکمیل 

فرم تقاضا به دبیرخانه جشنواره اعلام آمادگی کنند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از روابط عمومی اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، در این رویداد اداره کل هنرهای 
نمایشی کشور و انجمن هنرهای نمایشی استان خراسان نیز با 

معاونت امور هنری و ســینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی همکاری 
می کنند. مبنای راه اندازی این فراخوان رسیدن به چشم انداز عالی تئاتر، ارتقا و اعتلای سطح 
کمی و کیفی هنر نمایش است.لازم به ذکر است سی امین جشنواره تئاتر خراسان رضوی در 
دهه سوم آبان ماه سال جاری برگزار خواهد شد و علاقمندان می توانند برای کسب اطلاعات 

بیشتر با شماره تلفن 05136075276 تماس حاصل نمایند.

حمایت انجمن سینمای جوانان ایران، 
خراسان رضوی برای تولید فیلم کوتاه

  انجمن سینمای جوانان ایران، استان خراسان رضوی با همکاری اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خراســان رضوی از فیلمسازان خراســانی جهت تولید فیلم های کوتاه )حرفه ای و 
نیمه حرفــه ای( حمایت می کند.به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی، 
اولویت های موضوعی و ســاختاری آثار تولیدی در سال 1399 مضامین معطوف به: افزایش 
ســرمایه اجتماعی، اهمیت خانواده و ســبک زندگی، افزایش امید و نشاط اجتماعی، عدالت 
خواهی و مبارزه با فســاد، خود باوری، اراده و قدرت ملی می باشد.همچنین توجه به )ایجاز و 
تجربه گرایی در قصه گویی و بکارگیری عناصر زیبایی شناســانه و خلاقه ویژه فیلم کوتاه(، 
)ثبــت و ضبط میراث فرهنگی اقلیم های مختلف، شــامل آداب و رســوم، زبان و گویش و 
لهجه، ســنت های ملی و دینی، مراسمات آیینی و ارزشهای اخلاقی(و)اهمیت سلامت جسم 
و روان در جامعه، در جهت تلاش برای مقابله با ویروس منحوس کرونا( از دیگر موضوعات 
می باشند.فیلمســازان و هنرمندان متقاضیِ جهت حمایت فیلم هــای کوتاه نیمه حرفه ای و 
حرفه ای، می توانند با مراجعه به این پورتال در سایت www.iycs.ir پس از مطالعه  شیوه نامه، 
نسبت به ثبت اثر و پی گیری مراحل بعدی اقدام فرمایند.آخرین مهلت ارسال آثار )فیلمنامه/

فیلم( جهت بررســی در«دومین«پیچینگ فیلمنامه اســتان خراســان رضوی تا ساعت 18 
پنجشنبه 10 مهرماه می باشد.

خبر

محمدرضا فروتن شــایعات به وجودآمده در 
شــبکه های اجتماعی را تکذیب کرد و حق 

پیگیری را برای خود محفوظ دانست
بــه گــزارش روزنامه»صبح امــروز« پس 
از مطرح شــدن شــایعات متعددی طی 24 
ســاعات گذشــته در فضای مجازی درباره 
»محمدرضا فروتن«، این بازیگر ســینما و 
تلویزیون در صفحۀ رسمی اینستاگرام خود 
به این موضوع واکنش نشان داد و شایعات 

مطرح شده را تکذیب کرد.
این بازیگر ســینما در یادداشــت کوتاهی 

نوشــت: »خبری که شب گذشته در مورد من در شــبکه های اجتماعی و رسانه های جمعی منتشر شده 
است، دروغ و به دور از حقیقت است از این رو خبر منتشر شده را تکذیب می کنم و حق پیگیری و شکایت 
از رســانه ها و اشخاصی که چنین اطلاعات نادرســتی را بدون هرگونه تحقیق و کاوش در سطح جامعه 

منتشر می کنند، برای خویش محفوظ می دانم«
همچنین وکیل رســمی محمدرضا فروتن با انتشار متنی این خبر را شایعه خواند. متن پیام شاهین فلاح 
چنین اســت: »اخیرا شایعاتی مبنی بر تغییر جنســیت اقای محمدرضا فروتن در فضای مجازی و برخی 
خبرگزاری ها پخش شــده که در تماس تلفنی با ایشان تکذیب گردیده، لذا به عنوان وکیل رسمی ایشان 
با احترام به بانوان عزیز و ارزش ذاتی و بشــری ایشان، این خبر تکذیب می گردد و هرگونه نشر اکاذیب، 

قابلیت پیگیری در محاکم صالح را دارد.«

معــاون عمران، حمــل و نقــل و ترافیک 
شهرداری مشــهد گفت: در هر پروژه یکی 
از مهمترین موارد ایمنی، محصورســازی و 
مشــخص کردن حریم کارگاه اســت و باید 
بافت شهری از منطقه عملیات عمرانی جدا 

شود.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل 
از پایگاه اطلاع رســانی شــهرداری مشهد، 
خلیل الله کاظمی با بیان این خبر اظهار کرد: 
پروژه تئاتر شــهر واقــع در بولوار فکوری با 
تصاویر پیشکســوتان و نامداران تئاتر مشهد 

و طرح های گرافیکی که توسط سازمان عمران شهرداری مشهد اجرایی شده، محصور سازی شده است.
وی افزود: این طرح که توسط سازمان عمران شهرداری مشهد اجرایی شده، با استفاده از تصاویر پیشکسوتان 

و نامداران عرصه تئاتر شهر، سبب ارتباط اهالی هنر به این مجموعه، قبل از بهره برداری می شود.
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشــهد بیان کرد: در این طرح تصاویری از پیشکسوتان 
و نامداران تئاتر شــهر همچون رضا کیانیان، داریوش ارجمند، علی اصغری لشــکری فر، غلامرضا بایزان 
منش، ســعید تشکری، محمد لطفی مقدم، علی ســوزنچی، محمد الهی، انوشیروان ارجمند، داود کیانیان، 
رضا حسینی، رضا رضاپور، علی آزاد نیا، بهار ارجمند، حمید رضا سهیلی، رضا صابری، محمد ملتجی، زهره 

مرادی، علی اصغر مذهب یوسفی، غلام رضا عارف نژاد و کمال الدین غراب منتشر یافته است. رد
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در پی انتشار حواشی اخیر صحبت های مرجانه گلچین؛

ترور خبری
تیترهاي خاص، استفاده 
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از عکس هــاي توجه 
انتشــار  و  برانگیــز 
اخبــار جنجالــي از 
جمله مواردی اســت 
کــه در حوزه رســانه، 
دارد  بسیاری  مخاطبان 
و همه ما علی الخصوص 
و  زرد  نشــریات  در 
صفحــات مجــازی به 
دفعــات بــا آن مواجه 
شده ایم. بدون تردید تاکید بر اخبار تحریف 
شــده و گاها کذب و انتشار آن در فضای 
رســانه ای و بالتبع مجازی، ناعادلانه ترین 
فعالیت یک رسانه اســت. با این تفاسیر، 
اســتفاده غیرمشروع از ژورنالیسم و دوري 
روزنامه نــگاري،  حرفــه اي  اخــلاق  از 
اصلي ترین مشخصه اي است که امروز به 
روزنامه نگاري زرد داده مي شــود. امروزه 
رسانه زرد به رسانه اي گفته مي شود که با 
عوام گرایانــه  روش هــاي  از  اســتفاده 
مي کوشــد، مخاطبان بیشتري جذب کند. 
بي آنکه دغدغه انتقال اطلاعات درســت، 
مصلحت هاي عمومي، توازن و بي طرفي و 
ســود و زیان اجتماعــي و اخلاقي آن را 

داشته باشد.
در این میان با توجه به اینکه ســلبریتی ها 

افرادی هســتند که در کانون توجه مردم 
قــرار دارند، معمولا خــوراک اصلی برای 
نشــریات زرد را تولیــد می کننــد و گاها 
نیز این رســانه ها با دامــن زدن به اخبار، 
حواشی و صحبت های آن ها، آینده شغلی 
و اجتماعی این افراد را تحت الشــعاع قرار 

می دهند.
این جملات پیش زمینه ای بود به آنچه که 
در این گزارش قرار اســت به آن پرداخته 

شود.
دیگر هرگز مصاحبه نمی کنم

اخیــرا اخباری از مرجانــه گلچین، بازیگر 
شــناخته شــده کشور منتشر شــد که در 
ارتبــاط بــا افشــاگری او از نقش گرفتن 
بازیگران در مهمانی های شبانه خبر می داد 
و کمتر خبرگزاری و رســانه ای بود که به 
شــکل حتی محدود به آن نپرداخته باشد. 
به همین جهت به عنوان رسالت اول یک 
خبرنگار، بر آن شــدیم تا صحت ماجرا را 
از آن خــود کنیم و بدانیــم موضوع از چه 

قرار است.
بنابراین بــا او تماس گرفتیــم و مرجانه 
گلچین بــا گلایه مندی هرچه تمام تر بیان 
کرد: »من پشــت دســتم را داغ کردم که 

دیگر مصاحبه کنم.«
وی در ارتباط با مصاحبه اخیر خود افزود: 
»آخرین مصاحبه من بــه قدری تحریف 
شــده بود، که بعید می دانــم دیگر هرگز 

مصاحبه کنم.«
نقش رسانه در اعتمادسازی

با ظهور اینترنت، ســیطره نشــریات زرد 
گسترده تر شد و همین موضوع، به انتشار 
اخبار بعضا بی پایه این نشــریات درفضای 
مجازی دامن زد. تخریب و ترور شخصیت 
افراد، ورود بــه حریم ممنوعه مردم، تکیه 
بر احساســات زودگذر و تبــدار جامعه و 
همچنین تحریف و برگردان صحبت های 
اشخاص شناخته شــده محور دیگري به 
حســاب مي رود که رســانه هاي زرد را از 
سایر رسانه ها، متمایز مي سازد. اما بی شک 
مخاطب حرفــه ای می داند که رســانه ها 
باید بسترساز اطلاع رسانی دقیق و شفاف 
باشند و با ارائه اطلاعات درست به جامعه، 
اعتمادســازی به وجود آورند، چراکه نگاه 

حرفه ای و مستقل گرایانه رسانه ها می تواند 
موجب افزایش شفاف سازی و ایجاد اعتماد 
عمومی شــود و از ایــن رو خبرنگاران و 
فعالان رســانه ای فضای مجازی در این 

زمینه نقش مهم و محوری دارند.
خاف واقع گویی بسیار رایج شده است

یک رسانه شناس و فعال اجتماعی در مورد 
علت بزرگ کردن برخی مســائل ناهنجار 
در جامعه توســط برخی رسانه ها تصریح 
می کند: در مورد مســائل ناهنجار جامعه، 
دیدگاه های مختلفــی وجود دارد. بنابراین 
بدانیم  تا  باید مصداق ها مشخص شــوند 
ناهنجار چه چیزهایی هســتند.  مســائل 
ممکن اســت کســی مســئله ای را یک 

ناهنجاری اجتماعــی بداند اما دیگری آن 
را هنجار اجتماعی تلقی کند. این مســئله 
خودش باید بحث شــود کــه هنجارها و 
ناهنجاری ها چیســت. ولی بــه هر حال 
هر حزب، گــروه، یا روزنامــه ای با تفکر 
خاصی که دارد با مســائل برخورد می کند. 
اما موضوع مهم یک رســانه، بی شک باید 

قانون و مطالبات اکثریت جامعه باشد.
وی در مــورد مســائل و موضوعاتی که 
مــردم جامعه، بدون تحقیق و حساســیت 
آن را گسترش می دهند نیز اظهار می کند: 

وضعیت جامعــه به گونه ای شــده که با 
افزایش رســانه های دیداری، شنیداری و 
حتی مکتوب مواجه هستیم و در این میان، 
با گســترش فضای مجازی و دسترســی 
راحــت مردم بــه ســایت های نامعتبر و 
پیج های سرگرم کننده، اخبار کذب نیز به 
سرعت و آسانی منتشر می شود و هر گروه 
و شخصی می تواند به نحوی افکار خود را 

در جامعه القاء و تزریق کند.
این فعــال حوزه رســانه بیــان می کند: 
متأســفانه دروغ و خــلاف واقع گویی نیز 
بسیار رایج شده است و عده ای با یک خبر 
یــا یک تیتر و عنوان، یــا با بزرگ کردن 
مطلبی در رســانه یا سایتی می خواهند به 
جامعه جهت خاصی داده و ذهن ها را تحت 
تاثیر فکر و اندیشــه خود قــرار دهند و با 
ایــن کار به اهدافی ماننــد جذب مخاطب 

برسند.
وی در پایان بندی صحبت های خود تاکید 
می کند: نقش اساسی را رسانه های واقعی 
ایفا می کنند که چگونه جامعه را به سمت 
و ســوی خاصی هدایت کنند. حالا دست 
خودشــان است که به مســائل حاشیه ای 
بپردازند یا به متن مسائل کلان اجتماعی 
توجه کننــد. بدون تردیــد آن چیزی که 
اســت، محور  رســالت اصلی رســانه ها 
قراردادن مصالح کلی جامعه و نپرداختن به 

مسائل حاشیه ای است.
شیطنت های رسانه ای برای انحراف 

ذهن مردم
یک جامعه شــناس و مدرس دانشگاه نیز 
در خصوص حاشیه ســازی برخی رسانه ها 
می گوید: این حاشــیه سازی ها برخاسته از 
یک سری نیت های پنهان است و کسانی 
که روانشناســی قوی دارنــد، برای اینکه 
ذهن جامعه را از مسئله ای منحرف کرده و 
به مسائل فرعی بکشانند، از این شیطنت ها 
می کنند. اما فرهیختــگان و افراد فهمیده 
جامعه باید همیشه به مسائل کلان جامعه 
که مصلحــت اکثریت مردم را در پی دارد 

بپردازند و دچار حاشیه ها نشوند.
 وی می افزایــد: در جامعه شناســی تحت 
عنوان »تئوری حکومت نخبگان« همیشه 
گفته می شــود که اکثریــت و توده مردم، 

پشت ســر نخبگانشــان حرکت می کنند، 
بنابرایــن نخبــگان فرهنگی و سیاســی 
هســتند که می توانند توده مردم را نسبت 
به مسئله ای حساس و با خود هم سو کنند.
این محقق اجتماعی در مورد اینکه چگونه 
می تــوان افراد جامعه را افــرادی دقیق و 
حساس به مســائل اجتماعی بار آورد نیز 
یادآور شــد: البته مردم ما طوری شده اند 
کــه به راحتی به یک خبــر یا یک تیتر و 
یا یک رسانه اعتماد نمی کنند. زیرا فراوان 
متناقض شنیده اند، خوانده اند و دیده اند. به 
طور طبیعی دیگر به این وضعیت رسیدند 
که تا از صحت یــا عدم صحت یک خبر 
اطمینــان حاصــل نکنند بــه آن اعتماد 

نمی کنند.
وی در مــورد نقــش رســانه ها در عدم 
گسترش حاشیه ها و مســائل اثبات نشده 
در جامعه بیان می کند: رســانه ها شــریان 
فکری، روحــی و روانی جامعه هســتند. 
یعنــی روح و مغز جامعه به طور ناخودآگاه 
در اختیار رسانه ها هستند که باید مدیریت 
فکــری جامعه و مدیریــت روحی جامعه 
را کنترل کنند و در اختیار داشــته باشند. 
بنابراین باید آگاهانه بدانیم که اخبار از کجا 
منتشر شده و یا واژه رسانه خبری را برای 
چه مرجع و با چه سابقه ای به کار می بریم.

گلچین: من پشتم 

دستم را داغ کردم 

که دیگر مصاحبه کنم. 

آخرین مصاحبه من به 

قدری تحریف شده بود، 

که بعید می دانم دیگر 

هرگز مصاحبه کنم
رسانه شناس: متأسفانه 

دروغ و خلاف واقع گویی 
نیز بسیار رایج شده است و 
عده ای با یک خبر یا یک تیتر 
و عنوان، یا با بزرگ کردن 
مطلبی در رسانه یا سایتی 
می خواهند به جامعه جهت 
خاصی داده و ذهن ها را تحت 
تاثیر فکر و اندیشه خود قرار 
دهند و با این کار به اهدافی 
مانند جذب مخاطب برسند جامعه شناس: 

رسانه ها شریان فکری، 
روحی و روانی جامعه 
هستند. یعنی روح و مغز 
جامعه به طور ناخودآگاه 
در اختیار رسانه ها هستند 
که باید مدیریت فکری 
جامعه و مدیریت روحی 
جامعه را کنترل کنند و در 
اختیار داشته باشند

»دلباختگان ادب ایرانی« به تصویر کشیده می شوند
فرهنگستان زبان و ادب فارســی، با همکاری صدا و سیما، 
طــرح »دلباختگان ادب ایرانی«، را برای تولید آثار مســتند 
و نمایشــی، با هدف به تصویر کشــیدن جایگاه زبان و ادب 

فارسی در جهان، را آغاز کرده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، غلامعلی 
حدادعــادل، رئیس فرهنگســتان زبان و ادب فارســی، در 
جلسه ای با علی فهیم دانش، مشاور رئیس سازمان و مدیرکل 
امور بین الملل صداوسیما، درباره اجرای طرح دلباختگان ادب 

ایرانی گفت وگو کرد.
 طــرح دلباختــگان ادب ایرانــی در نظر دارد آثــاری را در 
گونه های مســتند و نمایشــی، با هدف به تصویر کشــیدن 
جایــگاه زبان و ادب فارســی در جهان تولیــد کند تا از این 
طریق دیگر ملت ها، به ویژه همسایگان جغرافیایی و معنوی 

ایران و زبان و ادب فارسی را، با اشتراکات معنوی کشورهای 
حوزۀ ایران فرهنگی آشنا سازد.

 رئیس فرهنگســتان زبان و ادب فارســی، با اشاره به مفید 
بــودن این طرح، به زمینه های متعــددی که می تواند زمینه 
اجرای این گونه طرح ها باشد اشاره و ابراز امیدواری کرد نتایج 

آن منجر به اعتلای زبان و ادب فارسی در جهان شود.
فهیم دانــش در باب کلیات این طــرح توضیحاتی داد و با 
اشــاره به نمونه هایی از کارهایی که تا کنون انجام شــده، 
بیان کرد: از جمله این فعالیت ها ســاخت مســتندی درباره 
نسخ خطی فارسی در مجارســتان و روایت ماجرای رسیدن 
این نســخه ها به این کشور اســت.در ادامه معاون علمی و 
پژوهشی فرهنگستان زبان و ادب فارسی، درباره زمینه های 
همکاری میان فرهنگستان و سازمان صداوسیما توضیحاتی 

داد و از جمله به فعالیت های صورت گرفته در فرهنگســتان، 
نظیر همایش هزاره شاهنامه، دانشــنامه دوازده جلدی زبان 
و ادب فارســی، دانشــنامه زبان و ادب فارسی در شبه قاره و 

فعالیت های گروه ادبیات تطبیقی اشاره کرد.
ادامۀ این نشســت به ارائه شــیوه های مخلتــف و راه های 
همکاری این دو نهاد با یکدیگر اختصاص داشــت. در پایان 
این جلسه حداد عادل در جمع بندی نهایی به این نکات اشاره 
کرد: فرهنگستان زبان و ادب فارسی از این طرح و اجرای آن 
اســتقبال می کند و آمادگی همکاری با سازمان صداوسیما و 
ایفای نقش مشاور در اجرای این طرح را در قالب یک برنامۀ 
سه ساله دارد. همچنین، بنیاد سعدی می تواند با معرفی افراد 
و اســتادان مسلط به زبان فارســی در هر نقطه از جهان، در 

پیشبرد اهداف این طرح یاری رسان باشد.
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عملیات اجرایی احداث پارکینگ هوشمند 
میدان شهدا به زودی آغاز می شود

معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد گفت: عملیات اجرایی احداث پارکینگ 
هوشــمند میدان شــهدا با ظرفیت 472 جای 

پارک به زودی آغاز می شود.
به گزارش صبح امروز، خلیل الله کاظمی با بیان 
ایــن خبر اظهار کرد: یکــی از ملزومات اجرای 
طرح جامــع ترافیکی پیرامون حــرم مطهر و 
ممنوع شــدن ترد خودروهای شخصی در این 

محل ایجاد پارکینگ در مبادی ورودی منتهی به حرم مطهر است.
وی افــزود: با توجه به این موضوع، باید پارکینگ های مــورد نیاز درمبادی منتهی به حرم 
مطهــر از جمله میدان شــهدا، میدان شــهید گمنام، خیابان امام رضا)ع( و میدان شــهدای 

گوهرشاد )پنجتن( احداث شود.
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد با بیان اینکه بر همین اساس، عملیات 
احداث پارکینگی با ظرفیت 472 جای پارک خودرو به زودی در خیابان توحید جنب بوستان 
هشــترود در نزدیکترین محل به میدان شــهدا آغاز خواهد شــد، بیان کرد: این پارکینگ با 
اســتفاده از تجهیزات به روز و سیستم های هوشمند در زمینی به مساحت 10 هزار مترمربع 

احداث می شود.
کاظمی تصریح کرد: پارکینگ مذکور دارای 20 هزار و 112 متر مربع فضای مســقف و پنج 

هزار و 24 متر مربع فضای غیر مسقف خواهد بود.
وی اضافه کرد: در اجرای این پارکینگ عملیات خاکی قسمت رمپ ورودی از عرصه میدان 
شهدا شامل خاکبرداری، پی کنی، خاکریزی و همچنین خاکبرداری پله های خروجی در ضلع 

غرب پارکینگ هشت آباد انجام خواهد شد .
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد به اجرای اجرای فونداسیون و اسکلت 
بتنی رمپ ورودی از عرصه میدان شهدا اشاره کرد و گفت: همچنین در این پارکینگ سیستم 
های مکانیکی شامل اعلام و اطفا حریق، سیستم مدیریت دود، سیستم جمع آوری و دفع آب 

های سطحی، لوله کشی آب و فاضلاب نیز اجرا خواهد شد.

طی 6ماهه ابتدایی سال جاری صورت گفت؛

صدور 1100 اخطاریه سد معبر در منطقه یک
شــهردار منطقه یــک از صدور حــدود 1100 
اخطاریه به منظور رفع سدمعبر در 6ماه ابتدایی 

سال جاری خبر داد.
به گزارش صبــح امروز، کــوروش باوندی  با 
اعلام این خبر، تصریح کرد: این اخطاریه ها در 
زمینه های ســد معبر، خودروی فرسوده، نصب 
تابلوغیر مجــاز و مازاد، داربســت غیر مجاز و 

خطری و.... صادر شده است.
وی با بیان اینکه مشــهد با بیان اینکه رعایت 
ضوابط و قوانین از سوی شهروندان به صورت 
مستقیم در شکل گیری نمای کلی منطقه مؤثر 
اســت، اظهار کرد: قطعاً رعایت این موضوع به 
ایجاد آرامش، نشــاط اجتماعی، حفظ و افزایش 

بهداشت روانی جامعه منجر خواهد شد.
 شــهردار منطقه یک خاطر نشان کرد: معضل 

ســد معبر با کمک شهروندان و برخورد قاطع از سوی شــهرداری با افرادی که با این عمل 
ضمن ایجاد منظر نازیبای شــهری موجب تضییع حقوق دیگران می شــوند؛ تاحدود زیادی 

رفع خواهد شد.

اجرای کانال جمع آوری آب های سطحی در 
منطقه 9

رئیــس اداره فنی وعمران منطقه 9 مشــهد 
گفــت: پــروژه مرمــت کانال های ســطح 
منطقه 9 با اعتبــاری بالغ بر3 میلیارد ریال از 

شهریور ماه، آغاز شده است.
طهماسبی افزود: هدف از اجرای پروژه مذکور 
بازسازی حدود 50 مترطول کانال سرپوشیده 
،کانال روبــازو... می باشــد. وی افزود: این 
و پروژه با پیشــرفت فیزیکــی حدود 30 درصد 

به صورت پراکنده در معابر منطقه از جمله بلوار کاوه ،فکوری و... در حال انجام می باشــد و 
تا پایان آبان ماه به اتمام می رسد.

 

درراستای پاسخگویی به درخواست های شهروندان:

اتمام پروژه اصلاح هندسی صدف3 طی7۲ 
ساعت

شهردار منطقه11 گفت: پروژه اصلاح هندسی خیابان صدف3، با اعتباری بالغ بر800 میلیون 
ریال، طی72 ساعت به پایان رسید.

به گزارش صبح امروز، مریم عرب احمدی شهردار منطقه گفت: درراستای توجه به درخواست 
های مردمی، پروژه اصلاح هندســی خیابان صدف3 ، بــا اعتباری بالغ بر800 میلیون ریال، 

اجرا شد.
عرب احمدی هدف از اجرای این طرح را ارتقاء ســطح ایمنی تردد و بهبود خدمت رســانی 
به شــهروندان دانست و اظهارداشت: به دلیل بروز برخی از مشکلات و گره های ترافیکی ، 
پارک غیر مجاز خودرو وایجاد مزاحمت برای اهالی خیابان صدف3، اصلاح هندسی و اجرای 
لچکی ، تعیین خروجی به معبر صدف و مناســب سازی معبر، در دستورکاراداره حمل و نقل 

و ترافیک این منطقه قرار گرفت.
گفتنی اســت این پروژه به همت خادمان عمرانی شهرداری منطقه یازده طی72 ساعت  به 

پایان رسید.

خبر

 مدیرعامل ســازمان عمران شهرداری مشــهد گفت: قیمت تمام شده هر تن تولید 
آســفالت در کارخانه شهید مجیدی ســازمان عمران شهرداری مشهد در حال حاضر 
حدود 260 هزار تومان اســت که این قیمت در مقایسه با سایر کلانشهرها و شرکت 
های خصوصی بسیار پایین تر اســت که از این طریق این کارخانه، صرفه اقتصادی 
بالایی برای مدیریت شهری مشهد جهت تامین آسفالت مورد نیاز پروژه های عمرانی 
و مناطق شــهری داشــته اســت. حجازی افزود: طبق اعلام معاون فنی و عمرانی 
شهرداری تهران در سال 98، تولید هر تن آسفالت شهرداری تهران 290 هزار تومان 
بوده که قطعا امسال نرخ بالاتری را تجربه می کند اما ما در حال حاضر با 260 هزار 
تومان آسفالت تولید می کنیم.  وی خاطر نشان کرد:  بسیاری از شهرداری ها و شرکت 

های خصوصی نرخ نامه ای دارند که انوع آسفالت توپکا و بیندر را با قیمت های بالای 300 و 400 هزار تومان عرضه می کنند.  
مدیرعامل سازمان عمران شهرداری مشهد بیان کرد: با توجه به نرخ تولید آسفالت در سال 98 به ازای هر تن حدودا 220 هزار 
تومان، در ســال 98 با تولید 501 هزار تن آســفالت و استفاده در سطح شهر، رقمی معادل  35 میلیارد تومان معادل یک پروژه 
عمرانی مهم برای شهرداری مشهد صرفه جویی شده است.  حجازی اذعان داشت:  قطعا در کنار قیمت تمام شده پایین توسط 
سازمان عمران، کیفیت تولید نیز مدنظر بوده به طوریکه آسفالت تولید شده در کارخانه شهید مجیدی با مدیریت و برنامه ریزی 

صحیحو استفاده از دستگاه های پیشرفته آزمایشگاهی تحت بررسی و آزمایش دقیق قرار می گیرند.

مدیرعامـل سـازمان اتوبوسـرانی شـهرداری مشـهد گفـت: همزمـان با آغاز سـال 
تحصیلـی جدیـد نـاوگان سـازمان اتوبوسـرانی بـرای سـرویس  دهـی بـه دانـش  

آمـوزان و دانشـجویان بـا آمادگـی کامـل ارائـه خدمـت مـی کننـد.
 بـه گـزارش صبـح امـروز سـعید حسـینقلی زاده مقـدم با بیـان این مطلـب، اظهار 
کـرد: براسـاس ایـن طرح در ایسـتگاه  هـای پرتراکـم دانش آموزی، سـرویس دهی 
ویـژه  ای بـه دانش آمـوزان انجـام مـی  شـود بـه طـوری کـه همزمـان بـا تعطیلی 
مـدارس در ایسـتگاه هایـی کـه اتوبـوس هـای عبـوری پاسـخگوی نیـاز دانـش 
آمـوزان نیسـت، یـک اتوبـوس در ایسـتگاه مسـتقر و فقط دانـش آمـوزان دختر را 

سـرویس دهـی مـی کند.
وی افـزود: بـه منظـور جلوگیـری از تداخل سـرویس های کارگـری و دانش آموزی صبـح اول وقت این خدمـات در خطوط 
کارگـری بـا سـرعت عمـل بیشـتر انجام مـی پذیـرد و تمامی اتوبوس هـا از سـاعت 6:30 تا 8:30 بـا توقف کوتـاه مدت در 

ایسـتگاه هـای مبدا و مقصد در مسـیر قـرار خواهند گرفت.
مدیرعامل سـازمان اتوبوسـرانی شـهرداری مشـهد گفت: به منظور جلوگیری از شـیوع ویروس کرونا، تمامی اتوبوسـرانان و 
دانـش آمـوزان در هنـگام سـرویس دهی باید از ماسـک اسـتفاده کننـد. همچنین تمامی نـاوگان به صورت مـداوم در طول 

زمـان سـرویس دهی ضدعفونی می شـود.

صرفه جویی میلیاردی مدیریت شهری با تولید آسفالت توسط سازمان عمران طرح سرویس دهی ویژه به دختران دانش آموز در ایستگاه  های پر تراکم 

سومین بوستان بانوان تا پایان امسال
معاون خدمات شــهری شــهرداری مشهد 
گفت: بوســتان بانوان وکیل آباد که با 5.8 
هکتار وســعت در میان بوســتان های ویژه 
بانوان در شهر مشــهد در جایگاه سوم قرار 
دارد، تا پایان ســال جــاری به بهره برداری 
خواهــد رســید و ظرفیــت مناســبی را به 
فضاهای اختصاصی بانوان در بوســتان های 

این کلانشهر اضافه خواهد کرد.
به گــزارش صبــح امروز، مهــدی یعقوبی 
بازدید رئیس کمیسیون برنامه،  در حاشــیه 
بودجــه، فناوری اطلاعات و منابع انســانی 
شــورای اســلامی شهر مشــهد، از مراحل 
احداث بوســتان بانوان باغ وکیل آباد اظهار 
کرد: در طرح توســعه باغ بزرگ وکیل آباد 
با توجه به شــرایط توپوگرافی موجود در این 
باغ، 6 پهنه در نظر گرفته شــده که بوستان 

بانوان یکی از این پهنه ها است.
وی افزود: بوســتان بانوان وکیــل آباد، در 
فضایــی به وســعت بیــش 5.8 هکتار در 
حال اجرا اســت و پس از بهــره برداری به 
دلیل ویژگی هــای منحصر به فرد طبیعی و 
طراحی همســو با طبیعت، یکی از زیباترین 

و مجهزترین فضاهای اختصاصی بانوان در 
کلانشهر مشهد خواهد بود.

معاون خدمات شــهری شــهرداری مشهد 
روباز،  ورزشی  زمین های  کرد:  خاطرنشــان 
مجموعه ورزشــی و تفریحی سرپوشــیده، 
مسیر دوچرخه سواری، مسیر سلامت، مسیر 
پیاده روی، آمفی تئاتر و... از جمله فضاهای 

در نظر گرفته شده برای این بوستان است.
یعقوبی تصریــح کرد: اســتفاده از ظرفیت 
درختان کهنســال، توپوگرافــی و گونه های 
موجــود و عناصر طبیعــی و بومی در فضا 
سازی و منظر آرایی بوستان بانوان وکیل آباد، 
این بوســتان را به نمونه ای منحصر به فرد 
در طراحی پارک های شــهری تبدیل کرده 

است.
وی با اشاره به اینکه مسیری به طول تقریبی 
680 متر برای دوچرخه ســواری بانوان در 
این بوستان ایجاد شده است، اضافه کرد: دو 
زمیــن تنیس و یک زمین چند منظوره روباز 
نیز به وسعت تقریبی دو هزار مترمربع در این 

بوستان احداث شده است.
معاون خدمات شــهری شــهرداری مشهد 

گفت: بوســتان بانــوان وکیل آبــاد پس از 
بوستان ریحانه و بوستان حجاب، بزرگترین 
فضای اختصاص داده شــده بــه بانوان در 
بوســتان های مشــهد اســت و بر اساس 
برنامه ریزی  های صورت گرفته تا پایان سال 

جاری به بهره برداری خواهد رسید.
یعقوبــی عنوان کــرد: در حــال حاضر 11 
بوســتان ویژه بانوان طراحی و احداث شده 
و با بهره برداری از بوستان بانوان وکیل آباد 
تعداد این بوستان ها به عدد 12 خواهد رسید 
و در تلاش هستیم با افزایش این فضاهای 
اختصاصی، گامی مناسب در راستای توجه به 

حقوق بانوان شهر خود برداریم.
بــرآورده شــدن نیازهای مــادر و فرزند در 

بوستان بانوان وکیل آباد
همچنین بتول گندمی، عضو شورای اسلامی 
شهر مشــهد نیز در حاشــیه این بازدید، با 
اشــاره به اینکه بوســتان بانوان وکیل آباد 
برای خدمت رســانی به اهالــی مناطق 9 ، 
10 ، 11 و 12 از اهمیــت ویژه ای برخوردار 
است، اظهارکرد: خوشبختانه در بحث احداث 
بوستان بانوان وکیل آباد بخش هایی که به 

معاونت خدمات شــهری واگذار شده بسیار 
خوب انجام شده و طراحی ها و برنامه ریزی 

ها به بهترین شکل صورت گرفته است.
وی افــزود: در بحث تقســیم فضایی نیز به 
گونه ای طراحی شــده کــه نیازهای مادر و 
فرزند به خوبی در این بوســتان برآورده می 
شــود.گندمی بیان کرد: این پروژه بر اساس 
زمانبندی در وضعیت بسیار خوبی است و با 
توجه به قرارگیری در یکی از بوســتان های 
قدیمی و تفرجگاهی مشــهد مــی تواند از 

جایگاه ویژه ای برخوردار شود.
هدفگذاری برای رسیدن به سرانه فضای 
سبز 18 متر مربعی در این دوره مدیریت 

شهری
هــم چنین مدیر عامل ســازمان پارک ها و 
فضای سبز شــهرداری مشهد از هدفگذاری 
برای رسیدن به ســرانه فضای سبز 18 متر 
مربعی در این دوره از مدیریت شــهری خبر 
دادو افزود: در حال حاضر سرانه فضای سبز 
شهر مشــهد، 17.4 متر مربع است که برای 
رســیدن به 18 متر مربع تا پایان این دوره 

مدیریت شهری، هدفگذاری کرده ایم.

 احمدرضا سلامی اظهار کرد: جداسازی آب 
شــرب از آب خام، یکی از مهمترین پروژه 
های در دست اجرا است تا بتوانیم علاوه بر 
داشتن شــبکه مستقل توزیع و حذف آبیاری 
تانکری، از آب خام و همچنین پساب تصفیه 
خانه های در دست اجرا، برای آبیاری فضای 
سبز سطح شــهر از طریق شبکه اجرا شده 

استفاده کنیم.
سلامی بیان کرد: این پروژه که در سال 86 
کلید خورده بود، تا قبل ســال گذشته فقط 
30 درصد پیشــرفت فیزیکی داشــت که از 
سال گذشــته با تزریق مناسب مالی صورت 
گرفته، شاهد پیشــرفت 50 درصدی پروژه 
هســتیم و می توان این نویــد را بدهیم که 
پیشــرفت فیزیکی پروژه جداسازی آب خام 
از آب شــرب تا ســال آینده به پیشرفت 70 
درصدی برســد.وی اضافه کــرد: همچنین 
اولین تصفیه خانه فاضلاب شهرداری ها در 
سطح کشــور که توسط شهرداری مشهد در 
چهل بازه، توســط بخش خصوصی در حال 
اجرا است نیز تا آبان ماه سال جاری به بهره 

برداری می رسد.

400 واحد صنعتی و کارگاه ضایعات در حاشیه کشف رود بدون هیچ نظارتی فعال هستند

دستگاه های مختلف نسبت به توانمندسازی ساکنان مناطق کم برخوردار اقدام کنند 

نایب رئیس کمیسیون مناطق پیرامونی و کم برخوردار شورای 
شــهر مشــهد گفت: در کنار واحدهای صنعتی چرمی، 400 
واحــد صنفی اعم از کارگاه صنعتی و کارگاه های ضایعات در 
حاشیه کشــف رود، محدوده روستای گرجی سفلی و دهرود، 

بدون هیچ نظارتی فعال هستند که معضل بزرگی است.
به گزارش صبح امروز شهناز رمارم در حاشیه بازدید از پروژه 
ساماندهی کشــف رود، اظهارکرد: براساس تفاهم نامه منعقد 
شــده بین اســتانداری خراسان رضوی، شــهرداری مشهد، 
محیط زیست، مسکن و شهرسازی و سازمان آب منطقه ای، 
ساماندهی 84 کیلومتر از کشــف رود با مجوز شورای پنجم 

شهر مشهد، توسط شهرداری آغاز شده است.
وی با بیان اینکه بازدید امروز بنا به درخواست ساکنان خیابان 

رسالت و جاده ســیمان که در کنار کشف رود قرار گرفته در 
برنامه قــرار گرفت، گفت: بوی نامطبوع، حشــرات مزاحم، 
رهاســازی نخاله های ســاختمانی و فاضلاب خانگی و ... از 
جمله معضلات و مشــکلات اهالی بود؛ تقاضاهای منطقی 
و قابــل اجرای در حیطه اختیارات شــهرداری حتما پیگیری 
خواهد شد و بخشی هم از طریق تعاملات بین بخشی دنبال 

می شود.
رمارم کمبود تصفیه خانه را یکی از معضلات کشف رود دانست 
و افــزود: فاضلاب ورودی به این کال بایــد به تصفیه خانه  
هدایت شــود تا از این طریق معضل آب های جاری برطرف 
شود و آب تصفیه شده برای مصارف کشاورزی مورد استفاده 

قرار گیرد.

نایب رئیس کمیســیون مناطــق پیرامونــی و کم برخوردار 
شــورای شهر مشهد گفت: در این بازدید قرار شد ساماندهی 
بخش هایی که در محدوده مســکونی قــرار دارند و نیازمند 
تصمیم گیری بین بخشی است با جدیت بیشتری دنبال شود 

تا هرچه زودتر مشکل ساکنان برطرف گردد.
رمارم در ادامه صنایع چرمی فعال در حاشــیه کشــف رود و 
پساب و زباله های تولیدی آنها را از دیگر معضلات این کال 
برشــمرد و گفت: در کنار این صنایع، در حاشــیه کشف رود، 
فقط در محدوده روســتای گرجی ســفلی و دهرود یعنی دو 
طرف پل رســالت در جاده سیمان، 400 واحد صنفی اعم از 
کارگاه صنعتی و کارگاه های ضایعات فعال هســتند که هیچ 

نظارتی روی آنها نمی شود و رها شده اند.

نایب رئیس شــورای شــهر مشــهد گفت: اعمال تخفیف، 
اســتمهال و بخشــودگی بدهی هــای شــهروندان، بعنوان 
مسکن های موقتی هستند و دستگاه های مختلف و ذی ربط 
باید پای کار بیایند و با توانمندســازی و مهارت آموزی افراد 
ساکن در مناطق کم برخوردار گام های اساسی تری برداشت.

بــه گزارش صبح امروز، حمیدرضا موحدی زاده، در گفتگویی 
با اشــاره به جلســه امروز کمیته نظارتی کــه در منطقه 4 
شهرداری مشهد برگزار شد، اظهارکرد: در این جلسه گزارشی 
با موضوعات بهســازی و مناسب ســازی پیاده رو شــهرک 
قدس، ســرانه های فضای ســبز و ... ارائه شــد؛ تعدادی از 
درخواست های شهروندان و ساکنان منطقه نیز مورد بررسی 

قرار گرفت.
موحــدی زاده در ادامــه با اشــاره بــه پروژه بهســازی و 
مناسب ســازی پیاده رو شــهرک قدس، گفــت: این پروژه 
تاکنون 60 درصد پیشــرفت داشته و تکمیل آن نیازمند 700 
میلیاردتومان اعتبار دیگر است؛ این موضوع را تاکید می کنیم 
که از طریق کمیسیون شهرسازی در اصلاح بودجه سال 99 

مدنظر قرار گیرد.
ســرانه  فضای ســبز منطقه دیگر موضوعی بود که در این 

جلسه مطرح شد و موحدی زاده تصریح کرد: پارک های بسیج 
با مساحت 15 هکتار و بهشت و ارم نیز هرکدام با 18 هکتار، 
3 پارک بزرگ منطقه 4 هستند؛ علاوه بر این حدود 10 پارک 
کوچک و محلی نیز در سطح منطقه وجود دارد که مهمترین 
آن لاله و نرگس بوده که اخیرا به بهره برداری رسیده است.

وی با بیان اینکه یکی از درخواســت های مدیران منطقه 4 
توجه به سرانه  فضای ســبز بود، افزود: منطقه این تقاضای 

خود را باید به شهرداری مرکز ارائه دهد تا در قالب طرح کلی 
بودجه سال 1400، بتوان مدنظر قرار داد و تمرکز بیشتری در 

جهت افزایش سرانه فضای سبز منطقه داشته باشیم.
نایب رئیس شورای شهر مشهد در ادامه به فرسودگی برخی 
از مدارس و گلایه آنها از نبود فضای تحصیل ایمن و ســالم 
اشاره داشت و اظهارکرد: مدیریت شهری مشهد در این زمینه 
مسئولیتی ندارد ولی در عین حال این موضوع را در کمیسیون 

فرهنگی و اجتماعی شــورای شهر مطرح خواهیم کرد؛ البته 
در این دوره از شورای شهر توجه ویژه ای به آسفالت مدارس 
شــده و این موضوع را هم دنبال کرده ایم تا حمایت بیشتری 

از مدارس صورت گیرد.
موحدی زاده افزود: در جلســه امروز، 11 پرونده شــهروندان 
ســاکن در منطقه 4 نیز بررسی شد؛ شهروندانی که به دلیل 

ساخت وساز و ... بدهی هایی به شهرداری داشتند.
وی بــا بیان اینکه تمام پرونده ها پیــش از تصمیم گیری در 
جلســه کمیته نظارتی، توســط بخش اجتماعی شهرداری 
منطقه بررســی و گزارشــی از وضعیت افراد تهیه می شود، 
گفت: در حد اختیارات ســعی کردیم تخفیفات و بخشودگی 
و اســتمهال و تخفیف بدهی داشــته باشــیم تا مشکلات 

شهروندان برطرف شود.
موحدی زاده خاطرنشــان کرد: باید توجه داشــت که چنین 
تصمیماتــی نقش التیام بخش موقتی و مســکن هســتند؛ 
دســتگاه های مختلــف و ذی ربــط باید پــای کار بیایند و 
بــا توانمندســازی و مهارت آموزی افراد ســاکن در مناطق 
کم برخوردار گام های اساســی تری برداشت که در آینده نیز 

ثمرات ملموسی داشته باشد.
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نقل و انتقالات

 عقد قرارداد دو ساله با دروازه بان مطرح تراکتور

بمب اول ترکید؛ 
مظاهری 
در تور استقلال

دروازه بــان فصل گذشــته تراکتــور با عقد 
قراردادی دوساله رسما به استقلال پیوست.

به گزارش »ورزش ســه«، بــا اعلام احمد 
سعادتمند مدیرعامل استقلال، بعد از مذاکرات 
با رشید مظاهری، این دروازه بان با قراردادی 
به مدت دو فصل به صورت رســمی به جمع 

استقلالی ها اضافه شد.
مظاهــری که روز گذشــته قــراردادش را با 

تراکتــور به طور یک طرفه فســخ کرده بود، 
شنبه شب جلســه ای را با مسئولان باشگاه 
اســتقلال برگزار کرد و به توافق اولیه دست 
پیــدا کرد. این دروازه بــان مطرح امروز هم 
جلســه نهایی را در محل مذاکره با استقلالی 
ها با ســعادتمند برگزار کرد که در آن توافق 
نهایی حاصل شد و او قرارداد دو ساله اش را 

به امضا رساند.

این دروازه بان 31 ســاله و ملی پوش ســابقه 
بــازی در تیم های اســتقلال اهــواز، فولاد، 

ذوب آهن و تراکتور را در کارنامه خود دارد.
مظاهری در شرایطی به استقلال پیوسته که 
مسئولان باشگاه تراکتور از او ناراحتند و قصد 
شــکایت دارند. تراکتوری ها اعتقاد دارند که 
مظاهری یک فصل دیگر بــا آن ها قرارداد 
داشــته و نمی تواند یک طرفــه قراردادش را 

فســخ کند. به همین خاطر پرونده شــکایت 
تراکتــور از این دروازه بان بــه کمیته تعیین 
وضعیت خواهد رفت تا آنها درباره او تصمیم 

بگیرند.
مظاهری با توجــه به عملکرد خوبی که طی 
ســال های گذشــته در فوتبال ایران داشته، 
مهره تاثیرگذاری برای آبی ها در پست دروازه 
محسوب می شــود و بی تردید او را می توان 

یکــی از تاثیرگذارترین خریدهای اســتقلال 
دانست.

ایــن دروازه بان در شــرایطی به اســتقلال 
پیوســته که ابی ها سیدحســین حســینی و 
پورحمیــدی را نیز در اختیار دارند و حال باید 
دید در جلســاتی که مدیران باشگاه با این دو 
دروازه بان خواهند داشــت، تکلیف آنها برای 

لیگ بیستم چه خواهد شد.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زبرخان    

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظربه دستورمواد 
1و3موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب1390/9/20مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
زبرخان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم غزل تاریکی فرزند مجتبی  به شماره شناسنامه 1051365880 صادره از نیشابور دریک 
باب ساختمان به مساحت 24/73 مترمربع درقسمتی ازپلاک 9 فرعی از136 - اصلی بخش3 زبرخان واقع دراراضی تلخ شور از محل مالکیت 
ثبتی حسین قدمگاهی فرزند سید علی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده3قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد 
سندرسمی وماده13آیین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز ازطریق روزنامه محلی/کثیرالانتشار درشهرهامنتشر ودرروستاها 
رای هیات الصاق تا در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. ودراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است وبدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. وصدورسند مالکیت مانع ازمراجعه متضرر به دادگاه نخواهدبرابر 
ماده13آیین نامه مذکور پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی وتحدید حدود بصورت همزمان باطلاع 
عموم می رســاند ونسبت به املاک درجریان ثبت وفاقد سابقه تحدیدحدود واحدثبتی آگهی تحدید حدود را بصورت اختصاصی منتشر می 

نماید.   تاریخ انتشار نوبت اول:1399/5/29 . تاریخ انتشار نوبت دوم :1399/6/17
سید حسن پورموسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک زبرخان

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . 1ـ نظر 
به دســتور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای شماره 
139960306013000467 مورخ 1399/4/14 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای حسن ندافی فرزند علی در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 951/86 متر مربع از پلاک  شماره 1012 
فرعی از 3 اصلی واقع در اراضی قصبه شــهر بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری شــده مع  الواسطه از خانم بی بی مریم بیگم پور 
جوادی شهری  مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و 
در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/6/2.تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/17
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . 1ـ نظر 
به دســتور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای شماره 
139960306013000098 مورخ1399/2/20 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم فاطمه نخعی خونیک فرزند غلامرضا در ششدانگ یک قطعه محوطه مشتمل بر ساختمان به مساحت 
364/46 متر مربع از پلاک  شماره 7159 فرعی از یک اصلی واقع در اراضی علی آباد  بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد از محل مالکیت 
مشاعی خود متقاضی مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر 
و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/6/2.تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/17
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زبرخان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظربه دستورمواد 
1و3موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب1390/9/20مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
زبرخان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسین پوستفروشان فرزند مصیب  به شماره شناسنامه 5 صادره از... در یک باب دامداری 
به مســاحت  3275/09مترمربع درقسمتی ازپلاک 139 اصلی بخش 3 زبرخان واقع دراراضی پیش فروش خریداری از مالک رسمی آقای 
مصیب پوست فروشان فرزند اسماعیل محرز گردیده است. لذا به موجب ماده3قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد 
سندرسمی وماده13آیین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز ازطریق روزنامه محلی/کثیرالانتشار درشهرهامنتشر ودرروستاها 

رای هیات الصاق تا در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. ودراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است وبدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. وصدورسند مالکیت مانع ازمراجعه متضرر به دادگاه نخواهدبرابر 
ماده13آیین نامه مذکور پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی وتحدید حدود بصورت همزمان باطلاع 
عموم می رساند ونسبت به املاک درجریان ثبت وفاقد سابقه تحدیدحدود واحدثبتی آگهی تحدید حدود را بصورت اختصاصی منتشر می نماید. 

تاریخ انتشار نوبت اول:1399/6/2 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/6/17
سید حسن پورموسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک زبرخان

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي نظر به دستور 
مواد1و3قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب1390/09/20و برابر رای  139960306014000398  
مورخ1399/05/25موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقردر واحد ثبتی خواف تصرفــات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای غلام فاروق 
تیموری براکوهی فرزندمحمد نسبت به ششدانگ یکباب مغازه به مساحت 45/35متر مربع  قسمتی ازپلاک 1303 فرعی از155اصلی واقع 
در خواف بخش شــش تربت حیدریه خریداری مع الواسطه  از آقای رمضانعلی توکلی رودی مالک رسمی محرز گردیده است لذا به موجب 
ماده 3قانون تعیین تکلیف و ماده 13آئین نامه مربوطه این آگهی دردو نوبت به فاصله 15روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در شهرها 
منتشرو در روستاها رای هیات الصاق تا درصورتیکه  اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند بایدازتاریخ انتشار اولین آگهی 
ودرروستاهاازتاریخ الصاق درمحل تادوماه اعتراض خودرا به اداره ثبت محل و قوع ملک تسلیم ورسیداخذ نمایند معترض بایدظرف یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل 
دهد که دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است ودرصورتی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
،گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدورسند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست .تاریخ انتشار نوبت اول : 1399/06/01 .تاریخ انتشار نوبت دوم :1399/06/17
امیرجعفری - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان خواف

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رسمي نظر به دستور 
مواد1و3قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد ســند رسمی مصوب1390/09/20و برابر رای 139960306014000394 
مورخ1399/5/25 موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقردر واحد ثبتی خواف تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای اسماعیل راحت 
رودی فرزندعبدالکریم  نسبت به ششدانگ یکباب منزل به مساحت 292/50 متر مربع قسمتی از  پلاک1141   فرعی از  155 اصلی واقع 
در خواف بخش شش تربت حیدریه خریداری تمامت باقیمانده سهم الارثی شهربانو چرب زبان  ازغلامعلی چرب زبان مالک رسمی محرز 
گردیده اســت لذا به موجب ماده 3قانون تعیین تکلیف و ماده 13آئین نامه مربوطه این آگهی دردو نوبت به فاصله 15روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشار در شهرهامنتشرودر روستاها رای هیات الصاق تادرصورتیکه  اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
بایدازتاریخ انتشار اولین آگهی ودرروستاهاازتاریخ الصاق درمحل تادوماه اعتراض خودرا به اداره ثبت محل و قوع ملک تسلیم ورسیداخذ نمایند 
معترض بایدظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به 
اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است ودرصورتی که اعتراض درمهلت قانونی 
واصل نگرددیا معترض ،گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید 

و صدورسند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.تاریخ انتشار نوبت اول : 1399/06/01 .تاریخ انتشار نوبت دوم :1399/06/17
                                                                         امیرجعفری رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان خواف 

511/۷اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي نظر به دستور 
مواد1و3قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب1390/09/20و برابر رای  139960306014000396  
مورخ1399/05/25موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقردر واحد ثبتی خواف تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای رمضان زیرک 
رودی فرزندعبدالحکیم نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 944 متر مربع  قسمتی از پلاک 580   فرعی از  157 اصلی واقع 
در خواف بخش شش تربت حیدریه خریداری مع الواسطه تمامت مالکیت خانم معصومه شعاع رودی مالک رسمی محرز گردیده است لذا به 
موجب ماده 3قانون تعیین تکلیف و ماده 13آئین نامه مربوطه این آگهی دردو نوبت به فاصله 15روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در 
شهرهامنتشرو در روستاها رای هیات الصاق تا درصورتیکه  اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند بایدازتاریخ انتشار اولین 
آگهی ودرروستاها ازتاریخ الصاق درمحل تادوماه اعتراض خودرا به اداره ثبت محل و قوع ملک تسلیم ورسید اخذ   نمایند معترض بایدظرف 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل 
تحویل دهد که دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است ودرصورتی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگرددیا 
معترض ،گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدورسند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .تاریخ انتشار نوبت اول : 1399/06/01 .تاریخ انتشار نوبت دوم :1399/06/17
                                                                                  امیرجعفری - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان خواف

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي نظر به دستور 
مواد1و3قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب1390/09/20و برابر رای  139960306014000392 

مورخ1399/05/25موضوع ماده یک قانون مذکور مستقردر واحد ثبتی خواف تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای امین ضمنی رودی 
فرزندعبدالقادر نسبت به ششدانگ یکباب منزل به مساحت  300   متربع قسمتی از پلاک 285 فرعی از157  اصلی واقع در خواف بخش 
شش تربت حیدریه خریداری تمامت مالکیت مشاعی متقاضی  مالک رسمی محرز گردیده است لذا به موجب ماده 3قانون تعیین تکلیف و 
ماده 13آئین نامه مربوطه این آگهی دردو نوبت به فاصله 15روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در شهرهامنتشرو در روستاها رای 
هیات الصاق تا درصورتیکه  اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشــند بایدازتاریخ انتشار اولین آگهی ودرروستاها ازتاریخ 
الصاق درمحل تادوماه اعتراض خودرا به اداره ثبت محل و قوع ملک تســلیم ورســیداخذ نمایند معترض بایدظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است ودرصورتی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگرددیا معترض ،گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدورسند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست .تاریخ انتشار نوبت اول :1399/06/01 .تاریخ انتشار نوبت دوم :1399/06/17
                                                                               امیرجعفری - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان خواف

511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي نظر به دستور 
مواد1و3قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب1390/09/20و برابر رای  139960306014000400  
مورخ1399/05/25 موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقردر واحد ثبتی خــواف تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای غلام فاروق 
تیموری براکوهی فرزندمحمد نسبت به ششدانگ یکباب مغازه به مساحت 45/35متر مربع  قسمتی ازپلاک 1303 فرعی از155اصلی واقع 
در خواف بخش شش تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از آقای رمضانعلی توکلی رودی مالک رسمی محرز گردیده است لذا به موجب ماده 
3قانون تعیین تکلیف و ماده 13آئین نامه مربوطه این آگهی دردو نوبت به فاصله 15روز از طریق  روزنامه محلی و کثیرالانتشار در شهرها 
منتشرو در روستاها رای هیات الصاق تا درصورتیکه  اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند بایدازتاریخ انتشار اولین آگهی 
ودرروستاها ازتاریخ الصاق درمحل تادوماه اعتراض خودرا به اداره ثبت محل و قوع ملک تسلیم ورسیداخذ نمایند معترض بایدظرف یک ماه 
از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل 
دهد که دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است ودرصورتی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگرددیا معترض 
،گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدورسند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست .تاریخ انتشار نوبت اول : 1399/06/01 .تاریخ انتشار نوبت دوم :1399/06/17
                                                                                     امیرجعفری - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان خواف

511/10اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي نظر به دستور 
مواد1و3قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب1390/09/20و برابر رای 139960306014000388مو
رخه1399/05/25 موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقردر واحد ثبتی خواف تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم سعیده کوشش 
فرزند قربانعلی نسبت به ششدانگ یکباب منزل به مساحت 1469 متربع قسمتی از پلاک 627 فرعی از98 اصلی واقع در خواف بخش شش 
تربت حیدریه خریداری مع الواســطه از آقای جان محمد رحمانی مالک رسمی محرز گردیده است لذا به موجب ماده 3قانون تعیین تکلیف 
و ماده 13آئین نامه مربوطه این آگهی دردو نوبت به فاصله 15روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در شــهرها منتشرو در روستاها 
رای هیات الصاق تا درصورتیکه  اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند بایدازتاریخ انتشار اولین آگهی ودرروستاها ازتاریخ 
الصاق درمحل تادوماه اعتراض خودرا به اداره ثبت محل و قوع ملک تســلیم ورســیداخذ نمایند معترض بایدظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است ودرصورتی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگرددیا معترض ،گواهی تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدورســند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1399/06/01 .تاریخ انتشار نوبت دوم :1399/06/17

                                                                                      امیرجعفری - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان خواف

511/11اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي نظر به دستور 
مواد1و3قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد ســند رسمی مصوب1390/09/20و برابر رای 139960306014000390 
مورخ1399/05/25 موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقردر واحد ثبتی خواف تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم سمیرا گل کار 
رودی فرزندغلامحســین نسبت به ششدانگ یکباب منزل به مساحت  173/85 متر مربع قسمتی از پلاک4790  فرعی از155اصلی واقع 
در خواف بخش شش تربت حیدریه خریداری تمامت مالکیت مشاعی مستدعی محرز گردیده است لذا به موجب ماده 3قانون تعیین تکلیف 
و ماده 13آئین نامه مربوطه این آگهی دردو نوبت به فاصله 15روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در شــهرها منتشرو در روستاها 
رای هیات الصاق تا درصورتیکه  اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند بایدازتاریخ انتشار اولین آگهی ودرروستاها ازتاریخ 
الصاق درمحل تادوماه اعتراض خودرا به اداره ثبت محل و قوع ملک تســلیم ورســیداخذ نمایند معترض بایدظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است ودرصورتی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگرددیا معترض ،گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدورسند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست .تاریخ انتشارنوبت اول:1399/06/01 .تاریخ انتشارنوبت دوم:1399/06/17
                                                                                     امیرجعفری  - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان خواف

بشار رسن رسما در پرسپولیس ماندنی شد
هافبک تیم ملی عراق یک فصل دیگر در پرسپولیس ماندنی شد.

به گزارش مهر، ملی پوش عراقی سرخپوشان، بعد از چند مرحله تبادل نظر مدیربرنامه هایش با 
سرپرست باشگاه پرسپولیس، امروز یک شنبه با حضور در باشگاه و اخذ توافق نهایی با مهدی 

رسول پناه، نسبت به امضای قرارداد جدید و یک ساله خود اقدام کرد.
بشــار رسن برای اول بار در تابستان سال 96 به قهرمان ایران پیوست و این برای دومین بار 
است که قرارداد خود را با باشگاه پرسپولیس، تمدید می کند. او آموزش های اولیه فوتبال را در 
ترکیه و باشگاه فنرباغچه دید و پرسپولیس بعد از تیم نیروی هوایی عراق دومین تیم حرفه ای 

او در دوران فعالیتش بوده است.
بشار از رده سنی نوجوانان در عضویت تیم های ملی عراق است و در کشورش عنوان بهترین 

بازیکن را نیز به دست آورد.

عبدالله ویسی سرمربی پیکان ماند
عبدالله ویسی در پست سرمربیگری پیکان تهران برای فصل بیستم ابقا شد.

 عبدالله ویســی ســرمربی تیم فوتبال پیکان، عصر امروز بعد از توافق با مدیران این باشگاه 
قرارداد خود را به مدت یک فصل دیگر تمدید کرد.

هافبک نفت مسجد سلیمان به شهرخودرو پیوست
باشگاه شهرخودرو با هافبک تیم فوتبال نفت مسجد سلیمان قرارداد بست.

به گزارش فارس، صادق صادقی هافبک فصل گذشته تیم فوتبال نفت مسجد سلیمان با عقد 
قراردادی 2 ساله به تیم فوتبال شهرخودروی مشهد پیوست.

پیش از این باشــگاه شــهرخودرو با احمد الجبوری،محمد عرفان معصومی،رحمان جعفری 
قرارداد بسته بود.

غفوری رسما با استقلال تمدید کرد 
رسما  اســتقلال  فوتبال  تیم  کاپیتان 

قراردادش را با این تیم تمدید کرد.
استقلال،  باشــگاه  به گزارش سایت 
امروز )یکشــنبه( وریا غفوری مدافع 
- هافبک اســتقلال بعد از مذاکره با 
مدیرعامل باشــگاه، قرارداد خود را به 
مدت دو فصل با استقلال تمدید کرد.
بــه این ترتیب کاپیتان اســتقلال در 
دو فصــل پیش روی هــم در جمع 

استقلالی ها خواهد بود.

گل محمدی: در پرسپولیس فقط دروغ شنیده ایم
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: هواداران را نمی خواهم 
ناراحت کنم اما مشکلاتی داریم که قابل بیان نیست و فقط 

دروغ شنیده ایم.
بــه گزارش فارس، یحیی گل محمــدی در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: هفته پیش تمرینات را بعد از چند روز استراحت 
شــروع کردیم و درگیر نقل و انتقالات هم بودیم. با توجه به 
اتمام مسابقات باید خودمان را برای لیگ قهرمانان آسیا آماده 
می کردیم. دو ماموریت داشتیم حفظ بازیکنان قدیمی که تیم 

را قهرمان کردند و جذب بازیکنان جدید.
وی ادامه داد: برخی بازیکنان مثل استوکس، علیپور و ترابی 
جدا شــدند و مصدوم هم داشتیم. انرژی زیادی در این هفته 
از ما گرفته شــد و اکثر تمرینات ما ناقــص و بدون حضور 
کامل بازیکنان بود. بشــار رســن امروز به تمرین می آید اما 
بازیکنــان خوبی مثل ترابی و علیپور را از دســت دادیم که 
دوست داشــتیم در کنارمان باشند و در آسیا بازی کنند و از 
آنها تشکر می کنیم. یک ســری مشکلات نقل  و انتقالاتی 
باعث شــد که تمرین کاملی با بازیکنان نداشته باشیم. ذهن 
هواداران را نمی خواهم ناراحت کنم اما مشــکلاتی داریم که 
قابل بیان نیست. ســرمربی پرسپولیس عنوان کرد: باید بعد 
از اتمام لیــگ تمرکزمان روی تمرینات باشــد و آنقدر دیر 
جنبیدیم و معطل کردیم که ایــن اتفاقات برایمان افتاد. در 

نقــل و انتقالات باید دنبال بازیکن باشــیم، یک هفته دیگر 
بــازی داریم اما هنوز تمرین کاملــی با بازیکنان نکرده ایم و 
تیم های رقیب بازیکنان خوب برزیلی گرفته اند که به اندازه 
دو فصل بودجه ما دستمزد می گیرند. ما یک سری مشکلات 
پیش پا افتاده داریم حل نشــده و فقط دروغ شنیدیم. بعد از 
آسیا هم نامه عدم همکاری ام را به باشگاه می  فرستم. فقط در 
این چند وقت دروغ شنیدیم و تیم خیلی اذیت شد وهیچ کدام 
مان تمرکز تمرینی نداریم.سرمربی پرسپولیس در مورد بحث 
های مدیریتی باشــگاه گفت: در این بحث ها زیاد وارد نمی 
شــوم  اما دربحث نقل و انتقالاتی ضعیف عمل کردیم و به 
جای تمرکز روی تمرین فقط روی حاشیه هستیم و  در مورد 
اینکه بازیکن بگیریم یا نگیریم صحبت می کنیم.وی در مورد 
اینکه رسول پناه در تلویزیون گفت موضع ما و بازیکنان یکی 
اســت و ناراحتی آنها از من نیست گفت: کسی که مدیریت 
باشــگاه را قبول می کند به تعهداتی که بــه بازیکنان داده 
شــده باید عمل کند وقتی فردی مدیر باشگاه می شود باید 
مشــکلات را حل کند و اینکه بابایی در باشگاه کاری کرده 
و مشــکلات دارد باید آنها را هم حل کنــد این اختیارات را 
هم دارد. من بحثم این اســت. سرمربی پرسپولیس در مورد 
اینکــه در صورت تغییر مدیریــت در تصمیمش تجدید نظر 
خواهد کرد یا  نه گفت: الان مدیریت تیم  را می شناسیم و او 

باید جوابگوی بازیکنان باشــد. نمی شود با جیب خالی با تیم 
هایی که غول آسیا هستند رقابت کنیم و بازیکنان با کیفیت 
خریده اند. فردا اولین نفری که زیر ســوال برود من هستم و 
هیچکس نمی گوید مدیریت تیم. الان به خاطر این در مورد 
مســایل صحبت می کنم که واقعا به اینجا رســیده است! ما 
که کم نمی گذاریم برای بازی هــا و تا جایی که بتوانیم کار 
می کنیم و جانمان را هم حاضریم برای تیم بدهیم. الان هم 
به بازیکنان گفته ام تیم ما قهرمان شده این وضعیت ماست. 
اگر مشکلاتی داشــتیم و قهرمان نمی شدیم چه اتفاقی رخ 
می داد تیم های دیگر نتیجه نمی گیرند هم پشــتوانه دارند و 
هــم بازیکن می گیرند و هم اعضای هیات مدیره قوی دارند 
ما چرا باید اینگونه باشــیم.گل محمدی در مورد مشکلات 
مدیریتی باشگاه گفت: بحث های مدیریتی به ما ربطی ندارد 
مشکلات را درک می کنیم و خیلی هم درموردش با بازیکنان 
صحبت کردیم که آرام باشــند اما کاری دیگر از دســتم بر 
نمی آید و  هر کسی سرکار باشد باید مشکلات را حل کند.

سرمربی پرســپولیس در مورد حضور رادو در فهرست مازاد 
تیم گفت: رادوشــوویچ دروازه بان ماست و کار می کند و اگر  

لیست خروجی هم  باشد باید اعلام رسمی شود. 
وی در مورد جدایی برخی از بازیکنان از پرســپولیس عنوان 
کرد: دیگر فکر نمی کنم کســی دیگــر از بازیکنان ما از تیم 

پرسپولیس جدا شــوند و در حال حاضر  علیپور و ترابی جدا 
شــدند.گل محمدی در مورد انتخاب جانشــین علیپور که از 
مغانلو و نفرات دیگر نام برده می شود گفت: برخی مسایل را 
نمی شود رســانه ای کرد؛ اما در این خط باید بازیکن بگیریم 
و هنوز نقل و انتقالات تمام نشــده اما با وضعیتی که هست 
نمی دانم چه باید بگویم.وی در مورد اینکه ترابی  می توانست 
بماند  یا نه  و می شــد قراردادش یک طرفه فســخ نشود، 
اظهار داشــت: از نظر قراردادی نمی دانــم چه چیزهایی در 
قراردادش بوده اســت از دو ماه و نیم پیش  نامه به باشگاه 
زدم و خواستم که تکلیف بازیکنانی که تیم را قهرمان کردند 
مشــخص کنند، حتی بازیکنانی که بندی در  قرارداد دارند. 
ده ها بار شــفاهی به باشگاه گفتم این مسایل را حل کنید و 
باید با تمام تمرکزمان برویم اما این اتفاق رخ نداد.ســرمربی 
پرســپولیس تصریح کرد: با بحث دروغ مشکل دارم در این 
چند وقت خیلی دروغ شنیدم ادامه کار با این وضعیت مشکل 
است.وی در مورد بازی در قطر در لیگ قهرمانان آسیا گفت: 
با توجه به بیماری کرونا شرایط خاصی وجود دارد و از قطری 
ها ممنون هســتیم زیرا هیچ کشوری حاضر نبود میزبان این 
مسابقات شود و اگر قطر نبود شاید این مسابقات لغومی شد.
گل محمدی در مورد حضور اسماعیلی فر در سپاهان حاضر 

نشد صحبتی بکند و مصاحبه اش را تمام کرد.
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زیباکام: آن ۲۴ میلیون را با جرثقیل هم نمی توان
 پای صندوق آورد

صــادق زیبــاکلام: امیدوارند مثلا حضور دکتر ظریف یا محســن 
هاشــمی در مناظره ها و رفتار و گفتــار مؤدبانه و دیپلماتیک آن ها 
بتواند بخشــی از آن امواج »دقیقه نودی« را به راه بیندازد. ســؤال 
اینجاســت که چقدر حضور ظریف، محســن هاشمی یا حتی خود 
آقای خاتمی ممکن اســت »معجزه« رفتن آن 24 میلیون به پای 
صندوق های رأی را تکرار کند؟ پاسخ این پرسش در گرو تحولاتی 
است که ممکن است در چند ماه آینده اتفاق بیفتد؛ والا اگر تغییر و 
تحول خاصی اتفاق نیفتد و با همین فضای سنگین شهریور 1399 
وارد خرداد 1400 بشــویم، جرثقیل هم نمی تواند حتی بخشــی از 
آن 24 میلیــون را به پای صندق های رأی بیاورد. نیازی به تجزیه 
و تحلیل های پیچیده جامعه شــناختی نیست تا انسان متوجه شود 
که چه اتفاقی برای آن 24 میلیون پیش آمده؛ حتی نیازی نیســت 
از شواهد و قرائن مشــارکت مردم در انتخابات اسفند سال گذشته 

مدد بگیریم.

سبحانی نیا: حتی پایداری هم با مصباح ببندد معلوم نیست 
گزینه نهایی اش جلیلی باشد

حسین ســبحانی نیا در گفتگو با نامه نیوز درباره آغاز تلاش جبهه 
پایداری برای انتخابات ریاســت جمهوری 1400 با هدف انتخاب 
بین ســه گزینه ســعید جلیلی، نیکزاد و فتاح گفــت: هر مجموعه 
سیاســی گزینه های مختلفی را درنظــر می گیرد تا بعد از ارزیابی و 
نظرسنجی مشخص شود کدام فرد برای گرفتن رأی زمینه مناسب 
تری نزد جامعه دارد. آقای جلیلی یکی از آن گزینه ها اســت که در 
آینده نیز امکان دارد نامش بیشــتر مطرح شــود. وی با بیان اینکه 
شــاید هر مجموعه ای امروز به گزینه های خودش بیاندیشــد، اما 
در نهایت همه گروه ها همچــون انتخابات مجلس یازدهم باید به 
جمع بندی واحدی برســند، افزود: تصمیم گیری ها در آینده انجام 
می شود، الان نمی توان چنین ارزیابی داشت که اگر پایداری با آیت 
الله مصباح روی آقای سعید جلیلی ببندند قطعا او گزینه نهایی این 

مجموعه خواهد بود.

علم الهدی: طاب ما به اندازه دانش آموزان بی بضاعتی که 
کمیته امداد تبلت در اختیارشان می گذارد ارزش ندارند؟

آیت الله علم الهدی با اشاره به موضوع آموزش مجازی طلاب، بیان 
کرد: به ما گفتند باید در فضای مجازی درس بدهیم، آمدند فیلمی 
از تدریس ما ضبط کردند و روی ســایت حوزه گذاشتند، اما به نظر 
من آموزش آفلاین و این که فیلم ضبط شــده در سایت بارگذاری 
شود خوب نیســت، زیرا بعضی از طلبه ها بعد از تدریس آفلاین ما 
در سایت، نزد ما آمدند و گفتند بعضی از حرف هایتان را نفهمیدیم 
و بعضی ها را اصلًا قبول نداشته و نسبت به آن ایراداتی داریم. نیاز 
اســت که امکانات و تجهیزات لازم برای حوزه ها فراهم باشــد تا 

بتوانند حداقل آموزش آنلاین در فضای مجازی داشته باشند و من 
می گویم امکانات فقط یک دانشگاه برای کل حوزه خراسان کافی 
اســت. نماینده، ولی فقیه در خراسان رضوی با اشاره به کمک های 
کمیته امــداد جهت خرید تبلت برای دانــش آموزان کم بضاعت، 
افــزود: اکنون می گوینــد کمیته امداد چه مقــدار لپ تاپ و تبلت 
خریداری کرده و می خواهد در اختیار کودکان بی بضاعت حاشــیه 
نشین قرار دهد تا بتوانند از آموزش مجازی استفاده کنند. یعنی این 
طلاب ما به اندازه دانش آموزان ابتدایی ارزش ندارند؟! باید امکانات 
در اختیار طلاب بگذاریم یا حداقل کمک کنیم آن ها را تهیه کنند.

تذکر انتخاباتیِ طایی به جلیلی
مرتضی طلایی، فعال سیاســی اصولگرا درباره اختلافاتی که بعضا 
جبهه پایداری با دیگر اصولگرایان دارد گفت: »من قبلا هم گفته ام 
که هرگونه انشقاق و شکاف بین نیروهای اصولگرا صحیح نیست. 
ممکن اســت یک طیف خود را انقلابی تر بداند یا شیوه دفاعش از 
ارزش های انقلاب متفاوت باشــد که همه اینها نباید باعث شکاف 
شــود. نیاز کشــور بیش از هر زمان دیگر وحدت اســت تا بتوانیم 
ارزش های انقلاب اســلامی را در داخل و خارج از کشور استحکام 
بخشــیم. باید تمام اختلاف های گروه سیاسی و خاصه اصولگرایان 
در اتاق های داخلی خودشــان حل شــود و نباید نمود آن به جامعه 
منتقل شود«.او درباره نامزدی سعید جلیلی در انتخابات 1400 هم 
تصریح کرد: »اینکه آقای جلیلی به عنوان یکی از شــخصیت های 
انقلابی پا به عرصه گذاشته است، بسیار خوب است اما رقابت  نباید 
به فرصت ســوزی برای اصولگرایان و ایجــاد فرصت برای حریف 
سیاسی تبدیل شود. از سوی دیگر آقای جلیلی باید بداند که زمانی 
به عنوان یک نامزد انتخابات می تواند موفق باشــد که اجماع همه 
گروه هــای اصولگرا و نه فقط جبهه پایداری را به دســت آورد. در 
حقیقت او برای ریاســت جمهوری نیاز به دو فاکتور دارد؛ نخســت 
جامعیــت به معنای آنکه همه گروه ها بر او به اجماع برســند و دوم 
توانمندی به معنای آنکه بتواند با ارائه برنامه منســجم مشــکلات 
را حل کند که یکی از شــاخصه های توانمندی معرفی کابینه پیش 
از انتخابات اســت تا مــردم بدانند به چه دولتــی رأی می دهند«.

طلایی دربــاره نقش صادق محصولی در هدایت نیروهای پایداری 
و تصمیم گیری های این طیف هم اظهار کرد: »در عالم سیاســت 
مرسوم است که برخی چهره هایی که کمتر در انتظار عمومی ظاهر 
می شوند، از نفوذ بالایی برخودار باشند و آقای محصولی هم در این 
قاعــده می گنجد و نمی توان این واقعیت را انکار کرد که محصولی 

از نفوذ بالایی برخوردار است«.
 

مالک ماشین سازی تبریز راهی زندان شد
نماینده تبریز در مجلس گفت: سرانجام با مرارت های بسیار »مش 
قربانعلی« از مالکیت ماشــین سازی خلع و به اتهام اخلال در نظام 
ارزی کشور راهی زندان شد.احمد علیرضا بیگی نماینده مردم تبریز 

در مجلس شورای اسلامی در نشست علنی امروز )یکشنبه( پارلمان 
طی تذکری اظهار داشــت: ســرانجام با مرارت های بســیار مش 
قربانعلی از مالکیت ماشین ســازی خلع و به اتهام اخلال در نظام 
ارزی کشور راهی زندان شد.وی افزود: همچنین طراح سناریوهای 
ناصواب و واگذاری که مسبب اصلی آشفتگی امروز واحدهایی چون 
کشت و صنعت مغان، ماشین سازی و هپکو و بسیاری از واحدهای 
مهم بود راهی زندان شد و رئیس قوه قضائیه اخیرا دستور رسیدگی 
به پرونده های وی را صادر کرد که تسریع در این موضوع ضروری 

است.
 

کانال جدیدی برای صادرات کالای ایرانی ایجادشده است
معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه به رشد تجارت ایران با 
افغانستان اشاره کرد و گفت: کانال جدیدی برای صادرات کالاهای 
ایرانی به آسیای مرکزی از راه افغانستان ایجاد شده است.غلامرضا 
انصاری معاون دیپلماســی اقتصادی وزیر امور خارجه در حاشــیه 
یازدهمین جلسه ســتاد هماهنگی روابط اقتصادی خارجی در سال 
99 با اشــاره به این که محور اصلی این جلسه تجارت با افغانستان 
بود، اظهار داشــت: راه های توســعه روابط اقتصادی با این کشور 
همســایه و مشکلاتی که با آن روبرو هســتیم، نیز در این نشست 
بررســی شد.انصاری با اشاره به اینکه از نمایندگی های ما در خارج 
از کشــور و هم نمایندگان اســتان های مرزی در این جلسه حضور 
داشــتند، افزود: تجارت ما با افغانستان، دومین حجم تجارت را در 
منطقه دارد و همه مرزهای ما در تجارت با افغانستان فعال هستند.

وی با اشاره به مشکلاتی که شیوع ویروس کرونا و همچنین بحث 
تحریم بر سر راه تجارت کشورها به وجود آورده است، اظهار داشت: 
تجارت ما با افغانســتان رشد داشته اســت، همین رشد باعث شده 
مشکلاتی در مرزها به وجود آید؛ از جمله تراکم کامیون ها در مرزها 
را داریم که چگونگی حل این مشکل در جلسه امروز مورد بررسی 

قرار گرفت.
 

لازم است مدتی در کشور نظام پارلمانی حاکم شود
نائب رییس مجلس شــورای اســلامی گفت: به نظر می رسد لازم 
اســت که در کشــور مدتی طولانــی نظام پارلمانی حاکم شــود.

سیدامیرحســین قاضی زاده با بیان اینکه درحال حاضر مشــکلات 
زیادی در پاسخگوســازی مســئولان وجــود دارد و باید اقدامات 
جدی تری انجام شــود، ادامه داد: نظام ما یک نظام ریاستی است، 
باید برای برای پاسخگو کردن مسئولان باتوجه به توزیع اختیارات 
در کشــور فکری جدی کرد که نیازمند برنامه های بنیادی تر است.

وی با اشــاره به اینکه یک نظر این است که نخست وزیری را احیا 

کنیم تا مجلــس بتواند دولت را رصد کند، افــزود: مجلس اکنون 
نمی تواند بســیاری از برنامه های دولت را رصد کند، رییس جمهور 
نیز یک فرد برخاســته از آرای مردم اســت و نمیتــوان به راحتی 
به ســراغش رفت زیرا یک نماد سیاســی است، وقت آن است که 
گفت وگو برای پاسخگوسازی کابینه انجام شود.نماینده مردم مشهد 
و کلات در مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: به نظر می رسد 
لازم است که در کشــور مدتی طولانی نظام پارلمانی حاکم شود. 
کابینه را میتوان بارها ســاقط کرد، بعــد از جنگ جهانی دوم یک 
حزب 50 سال بر ژاپن حکومت کرد اما میانگین عمر کابینه هایش 
کمتر از دو ســال بــود. ما نیاز داریم در موقع لزوم ســریعا افراد را 
عوض کنیم اما با شــرایط کنونی اگر سراغ هرکسی برویم بحران 

سیاسی ایجاد می شود.
 

عضو کمیته کشوری ستاد مقابله با کرونا: بازگشایی مدارس 
در روز گذشته اشتباه بود

مینو محرز: در بســیاری از مدارس کشور امکان جداسازی و حفظ 
فاصله فیزیکی و تهویه هوا نیســت. دانش آموزان با ماســک هم 
مصون از ابتلا به کرونا نیســتند. ضدعفونی کلاس ها با پمپ های 
ضدعفونی بی فایده اســت. این اشــتباه است که بگویند بچه ها در 
کلاس بنشــینند و همین که ماســک زده باشند، کفایت می کند. / 

جماران
 

مجتبی شاکری: هاشمی رفسنجانی به نیرو های انقاب 
رکب زد

وقتــی خاتمی به صحنــه آمد و با حمایت کارگــزاران یک وجهه 
اپوزوســیون و جدید بــه خود گرفت و ادبیــات او هم یک ادبیات 
تحول خواهانه بود، در نتیجه خاتمی به مظهر تحول و ناطق به نماد 
تداوم وضع موجود و پیروی از هاشــمی بدل شــد و در نهایت این 
جریان انقلابی بود که شکســت خورد. من احساس می کنم که اگر 
این بار هوشیاری و دقت به خرج ندهیم ممکن است که بازهم این 
اتفاق تکرار شــود و تکرار این مساله را به شیوه هاشمی آنچنان که 
اتفــاق افتاد، خطری برای نیرو های انقلاب می دانم، اکنون به رغم 
اینکه در آستانه پیروزی هســتند و همه چیز در دست آن ها است، 
دوباره یک رکب این چنینی موجب شــود که انتخابات را به رقیب 
واگذار کنند.آقای هاشمی در انتخابات سال 76 به نیرو های انقلاب 
رکب زد. ایشان در ابتدا علاقه داشت که محدودیت زمانی ریاست 
جمهوری را تغییر دهد که موفق نشــد، علت این عدم موفقیت هم 
یک بخشــی مغایرت با قانون اساسی بود و بخش دیگر هم اینکه 

جامعه دیگر ایشان را مانند گذشته مدافع محرومان نمی دید. /ایلنا

 
کاندیداهای ریاست جمهوری از نظر روانی بررسی می شوند

علی حــدادی نماینده مردم طالقان و ســاوجبلاغ:در طرح اصلاح 
موادی از قانون انتخابات ریاست جمهوری مقرر گردید؛ کاندیداهای 
ریاســت جمهوری از سلامت و توانایی جســمی و روانی برخوردار 
بوده و شــرایط عدم محکومیت به جرایم اقتصادی، امنیت داخلی و 
خارجی، تخلف انتخاباتی، عدم وابستگی به گروه های غیر قانونی و 

عدم اعتیاد به مواد مخدر را داشته باشند./ایسنا
 

منتفی شدن انتقال پرونده ایران از شورای حکام به 
شورای امنیت

افشار سلیمانی در یادداشتی برای خبرآنلاین نوشت: گزارش جدید 
آژانس نیز بر اســاس مشاهدات این ســازمان و امکانی است که 
ایران آن را فراهم کرده اســت. در ســفر اخیر رافائل گروسی مدیر 
کل آژانــس بین المللی انرژی اتمی نیز شــاهد روند مثبتی و مفید 
همکاری های تهران و آژانس بودیم که متعاقبا بیانیه ای صادر شــد 
و دسترســی دو مکان مورد نظر برای آژانس بــه منظور بازدید از 
آن فراهم شــد. ایران به هر حال می بایست در نهایت همین مسیر 
را در راه تعامل با آژانس در پیش می گرفت تا مانع نزدیک شــدن 
و همســویی آژانس با آمریکا و کشــور های عضو برجام می شد. با 
توازنی که ایران برقرار کرد خوشبختانه احتمال رفتن پرونده ایران 

از شورای حکام به شورای امنیت نیز منتفی شد.

برخی اظهارنظر ها در صحن مجلس، شبهه خودنمایی دارند
مصطفی میرســلیم، نماینده مردم تهران در مجلس به خبرآنلاین 
گفت:بن بســتی به لحاظ سیاســی برای تغییر قانون اساسی وجود 
ندارد. وی درباره پیگیری پرونده های فساد برخی نمایندگان گفت: 
یک مورد از چنان پرونده ها در هنگام بررسی اعتبارنامه ها عملیاتی 
شــد و یکی از نمایندگان از مجلس کنار گذاشته شد. هنوز مواردی 
وجود دارد که قابل پیگیری اســت. اعضای هیأت رئیسه باید بدانند 
که هیچ برتری نسبت به دیگر نمایندگان ندارند. وظایف نمایندگی 
اگر بخواهد کامل و درست ایفا شود، بسیار سنگین است به طوری 
که قابل جمع با اشتغالات دیگر در بیرون مجلس نیست. در مجلس 
امور بســیار در هم تنیده است و پیشبرد صحیح آن ها کار ساده ای 
نیست و وقتی برای سرخاراندن و گشت و گذار و کار سیاسی دیگر 
به هیأت رئیسه نمی دهد و اگر آن ها گرفتار این حواشی شدند بدانند 
کار اصلی خود را فدا کرده اند. برخی اظهارنظر ها در صحن مجلس، 

شبهه خودنمایی دارند.
منبع: تابناک
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